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ZEMŘEL JIŘÍ STRÁNSKÝ – ČESTNÝ OBČAN 
PRAHY 6, SPISOVATEL, SCÉNÁRISTA, PEDA-
GOG, PŘEKLADATEL, SKAUT A PŘEDEVŠÍM 
VÝJIMEČNÝ ČLOVĚK. BYLO MU 87 LET.

„Naší ulicí chodil na procházku s místními a také s mým tá-
tou spisovatel Machar. Jakmile jsme my kluci viděli, že si táta 
bere kabát a  jde s  ním ven, běželi jsme zahradou k  plotu, 
 protože Machar, ať bylo jakékoli počasí, tak chodil a měl bílé 
psí dečky. Byli jsme z toho úplně divocí a budu si to pama-
tovat do konce života,“ vzpomínal na Prahu 6 v Šestce loni 
na podzim. 

Jiří Stránský se narodil v roce 1931 v Praze, studoval gymná-
zium, ovšem před ústní maturitou byl z politických důvodů 
vyhozen. V lednu roku 1953 byl zatčen a obviněn z velezra-
dy, za to ho odsoudili  k osmi letům vězení. Prošel několika 
pracovními tábory včetně jáchymovských uranových dolů. 
Po propuštění se živil jako kopáč, pracoval u Benziny, exter-
ně působil ve Filmové tvorbě Eduarda Hofmana v Čs. televizi 
v Jindřišské ulici. V roce 1974 byl za údajné rozkrádání opět 
odsouzen na tři a půl roku do vězení.  „Moje rodina – a  ta 
mě zná ze všech nejlépe – říká, že jsem idiotský optimista. 
Odpovídám jim,  že kdybych nebyl tento idiotský optimista, 
tak bych už nežil. Ve vězení a lágrech jste si museli být jisti, 
že se vrátíte. Nestačilo jen doufat, člověk si musel být jistý!,” 
vzpomínal na léta strávená v komunistických lágrech. 

Po listopadu 1989 začal znovu publikovat především v Lite-
rárních novinách, Listech a Lidových novinách, v roce 1992 
byl zvolen prezidentem Českého centra Mezinárodního PEN 
klubu.

Zřejmě nejznámější knihou Jiřího Stránského je Zdivočelá 
země, podle níž vznikl stejnojmenný televizní seriál popi-
sující poválečné osídlování československého pohraničí. 

V roce 2013 dostal za čtyři řady tohoto seriálu Cenu Josefa Škvoreckého. Za dlouholetou práci pro skautské hnutí obdržel nejvyšší 
skautské ocenění – Řád Stříbrného vlka. 

VE STŘEDU 29. KVĚTNA TUTO ZDIVOČELOU ZEMI NAVŽDY OPUSTIL. ČEST JEHO PAMÁTCE.

Zemřel Jiří Stránský
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Milí sousedé,
žijeme ve  výjimečné čtvrti. Dokázaly to ne-
dávno proběhlé volby do  Evropského par-
lamentu, ve kterých dosáhla účast v Praze 6 
plných 46,32 %. Ve srovnání s celorepubliko-
vou účastí je to něco nevídaného. Nebudu 
zde hodnotit výsledky tohoto hlasování, 
mohl by mě totiž někdo obvinit ze zneužití 
tohoto sloupku, nevyváženosti a  neobjekti-
vity, neodpustím si ale drobnou poznámku 
– je vidět, že to jde, a že to všetko nie je len 
kampaň! Máme být na co hrdí a můžeme jít 
příkladem i  ostatním; to je výborná zpráva 
a já vám všem děkuji, že jste k volbám přišli.
Koncem května vyhlásila sousední Praha 7 
stav klimatické nouze. Sklidila za to vesměs 

posměch a kritiku. Je to škoda. Ukazuje to totiž na smutný fakt, že změny klima-
tu a ochrana životního prostředí jsou stále ještě pro mnoho lidí podivné a ne-
srozumitelné pojmy. Stav klimatické nouze totiž vyhlásil i britský parlament, 
řada měst ve Skotsku a Anglii, ale i například německá Kostnice. Posměch za to 
nesklidily, spíše naopak. I to ukazuje na to, že nás v této oblasti stále ještě čeká 
velká spousta práce. Nebudu zde opakovat věci, které jsem psal již v minulém 
čísle. Praha 6 činí drobné kroky, kterými jde ochraně životního prostředí vstříc. 
Nová předsedkyně komise životního prostředí Martina Kaňáková absolvova-
la řadu jednání na České zemědělské univerzitě, a díky její aktivitě a aktivitě 
místostarosty Jakuba Stárka spěje naše městská část k podpisu memoranda 
s touto univerzitou, které nám zajistí spolupráci se špičkovými pracovišti za-
bývajícími se právě ekologií a  konkrétními opatřeními na  zmírnění dopadů 
klimatických procesů.
Koncem května také zasedalo pražské zastupitelstvo. I  když jeho jednání tr-
valo rekordních 22 hodin, dokázali ospalí zastupitelé schválit námi navržený 
postup dalšího nakládání s  trojdomím v Šolínově ulici – bývalým domovem 
důchodců – a jeho dalšího využití. V souvislosti s tím se hlavně na sociálních 
sítích objevila celá řada poděkování lidem, kteří se o  to, že v  Šolínově opět 
vznikne domov důchodců, údajně zasloužili. Smutným faktem je ale to, že 
nikdo nepoděkoval těm, kdo skutečně vše, co se Šolínovy týká, odpracovali, 
a díky kterým dokázala Praha 6 předložit pražskému magistrátu takový návrh, 
který zkrátka nemohl odmítnout. Díky paní Evě Kalhousové, paní Táně Klíčové 
a paní Martině Zimmermannové – třem odbornicím na sociální služby, které 
během jednoho týdne dokázaly sepsat návrh dalšího využití tohoto trojdomí 
– vznikne v Šolínově moderní domov pro seniory kombinovaný s celou řadou 
dalších služeb, od odlehčovacích po terénní, ale třeba i dětskou skupinou. To je 
obrovský úspěch a já těmto třem dámám z celého srdce děkuji.
V červnu nás čeká již čtvrtý ročník Festivalu ambasád. Tentokrát 8. června tra-
dičně na Vítězném náměstí. Zúčastní se ho rekordních padesát států a k tomu 
navrch dvě partnerská města Prahy 6 – německý Bayreuth a chorvatská Poreč. 
Praha 6 se tak opět po roce stane na jeden den doslova pupkem světa, a to 
stojí za to vidět!

Přeji vám všem krásné léto.

Ondřej Kolář, starosta

5. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA 6 
se uskuteční ve čtvrtek 13. června od 10 hodin 

v zasedacím sále ZMČ, Čs. armády 23, Praha 6, 6. patro. 
Pevný bod INTERPELACE bude zařazen do programu od 15 hod. 

 Program zasedání bude zveřejněn na úřední desce.

VÝZVA SPOLKŮM  
Radniční noviny Šestka připravují článek, který se bude věnovat spol-
kům působícím v Praze 6. Založili jste nebo působíte ve spolku, který se 
věnuje kultivaci veřejného prostoru a chcete na přípravě tohoto materi-
álu spolupracovat? Napište na sestka@praha6.cz.

NÁPAD PRO ŠESTKU PRODLOUŽEN 
Své nápady do participativního projektu Nápad pro Šestku můžete přihla-
šovat až do středy 12. června do půlnoci. Více informací najdete na www.
napadprosestku.cz.
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ZASTUPITELÉ HLAVNÍHO MĚSTA 
SCHVÁLILI NA SVÉM KVĚTNOVÉM 
JEDNÁNÍ MEMORANDUM S MĚST-
SKOU ČÁSTÍ PRAHA 6  O VYUŽITÍ 
BUDOV ŠOLÍNOVA S TÍM, ŽE BY 
ZDE MĚLO VZNIKNOUT CENTRUM 
SLOUŽÍCÍ SENIORŮM A OSOBÁM SE 
SNÍŽENOU SOBĚSTAČNOSTÍ. ZA-
STUPITELÉ PRAHY 6 JEDNOMYSLNĚ 
SCHVÁLILI TOTO MEMORANDUM UŽ 
V DUBNU.

„Oceňuji, že příprava memoranda probíha-
la v  pracovní skupině, napříč všemi stranami 
a  celým politickým spektrem, což se projevilo 
i  na  jednomyslném hlasování zastupitelstva,“ 
říká radní pro sociální politiku Marián Hošek 
(KLID/KDU-ČSL). Návrh a  realizace seniorského 
domu jsou v  kompetenci hlavního města, to 
rozhodne – ovšem ve spolupráci s Prahou 6 – co 
a v jakém rozsahu bude v trojdomí realizováno. 
Uvažuje se o kombinaci několika služeb. „Jsme 
rádi, že se podařilo prosadit se změnou ve  ve-
dení hlavního města tento nový koncept, kte-
rý umožní z  trojdomí udělat moderní centrum 
pro seniory se širokou škálou služeb, sloužící 
zejména občanům Prahy a Prahy 6, a že se po-
dařilo zastavit připravovanou nesmyslnou kon-
cesi na pronájem trojdomí na třicet let do rukou 
soukromého vlastníka,“ říká k uzavřenému me-
morandu zastupitel Ondřej Chrást (Piráti). Návrh 
koncese počítal s tím, že většinu možných rizik 
ponese budoucí nájemce, to spolu s vysokými 
náklady nakonec zájemce odradilo. „To, co moh-
lo už být téměř hotové, se snad podaří dokončit 
a trojdomí v Šolínově opět bude sloužit senio-
rům a potřebným. Tak, jak to Praha 6 vždy chtěla 

a prosazovala," konstatuje starosta Ondřej Kolář 
(KLID/TOP 09).

Domov pro seniory
Podle přijatého memoranda by v Šolínově měl 
vzniknout domov pro seniory se zhruba pade-
sáti lůžky v  jedno- a  dvojlůžkových pokojích 
s vlastním hygienickým zázemím, případně i ku-
chyňkou. Určeny by byly pro lidi v  nepříznivé 
sociální nebo zdravotní situaci, a šlo by o pobyt 
na  dobu časově neomezenou. Tato služba po-
čítá s  nezbytnou podporou paliativní péče ve-
denou odborníky, například s  organizací Cesta 
domů a podobně.

Dvacet míst by mělo být vyhrazeno pro:
 denní stacionář – ambulantní denní sociální 
služba s  aktivitami pro alespoň částečně mo-
bilní seniory. Tato služba umožňuje odlehčení 
rodinám a blízkým, kteří pečují v domácím pro-
středí o osobu v nepříznivé sociální situaci. 
 odlehčovací službu, kde by mohli být senioři, 
o  které se jinak stará rodina nebo blízcí, maxi-
málně tři měsíce. Pomohlo by to tak pečujícím 
v době, kdy se o své blízké nemohou starat, pro-
tože jsou například sami nemocní, rekonstruují 
byt nebo potřebují odcestovat.
 domov se zvláštním režimem – tato služba 
by měla poskytovat dlouhodobý pobyt pro se-
niory s  těžšími formami neurodegenerativního 
onemocnění či demencí. 
Deset míst by mělo sloužit jako:
 týdenní stacionář, kde by byli senioři nebo 
osoby se zdravotním postižením od  pondělí 
do pátku a na víkend by se vraceli k rodinám.
 odlehčovací služba zejména pro osoby se 
sníženou soběstačností ze zdravotních důvodů 
nebo kvůli nemoci, tedy například pro lidi mlad-

šího věku s  roztroušenou sklerózou, svalovou 
dystrofií a podobně. Ti by zde opět pobývali ma-
ximálně tři měsíce a poté by se vraceli do rodin.
 protože lze předpokládat, že v domově bu-
dou i aktivní senioři a lidé se zdravotním posti-
žením schopni pracovat, plánuje se zde pro ně 
vytvořit pracovní příležitosti – například v  re-
cepci, při vedení různých skupin a podobně.

Komunitní centrum i dětská skupina
V  seniorském domě Šolínova by mělo také 
vzniknout komunitní centrum pro pořádání 
různých kulturních zájmových akcí pro  více cí-
lových skupin – seniory, rodiny, děti a  mládež 
a  podobně. Pro všechny by bylo určené cent-
rum poradenství pro seniory, kde by dostali in-
formace, jak pečovat v domácím prostředí o lidi 
staré či nemocné, jaké možnosti pečující mají, 
jaké služby jsou pro ně dostupné, kdo jim po-
může s financováním péče a podobně.
Vzniknout by zde měla i dětská skupina pro děti 
zaměstnanců domova s kapacitou dvanáct míst. 
A také veřejné služby pro klienty i širokou veřej-
nost – kavárna s občerstvením, kadeřnictví, cvi-
čení, pedikúra,  prodejna a  půjčovna kompen-
začních pomůcek, lékárna a podobně.

K EVROPSKÝM VOLBÁM 
V PÁTEK 24. A V SOBO-
TU 25. KVĚTNA PŘI-
ŠLO V PRAZE 6  46,32 
PROCENTA OPRÁV-
NĚNÝCH VOLIČŮ, COŽ 
JE MNOHEM VÍCE NEŽ 
CE LOREPUBLIKOVÝ 
 PRŮMĚR, KTERÝ ČINIL 
28,72 PROCENTA.  

Praha 6 i  celé hlavní město se liši-
ly od  zbytku republiky i  výsledky. V  Praze 6 
zvítězila Koalice STAN, TOP 09 a regionálních 

stran s  25,22 %. Druhá byla 
Česká pirátská strana s 19,46  
procenta a  třetí ODS získala 

18,02. Celorepublikový vítěz 
ANO skončilo s 10,73 % čtvrté 
a pro pátou KDU-ČSL hlasovalo 

5,44 procenta voličů. Pod pěti-
procentní hranicí zůstaly: SPD 

– T. Okamura (4,62 %), HLAS (3,9 
%), KSČM (3,62%), ČSSD (2,85 %) 

a Evropa společně (1,11 %).
Na prvních čtyřech místech se vý-

sledky shodují i s hlasováním v celém 
hlavním městě, kde také skončila první 

koalice STAN, TOP 09 a  regionálních stran 

(20,74  %), druhá byla Česká pirátská strana 
(19,12 %), třetí Občanská demokratická stra-
na (18,88 %) a  čtvrté ANO (13,35 %). Změna 
byla jen na  5. místě, které na  celopražské 
úrovni obsadila SPD – T. Okamura (5,77 %) 
a KDU-ČSL (4,77 %) skončila šestá. 
Na  celorepublikové úrovni zvítězilo ANO 
s  21,18 % a  získalo 6 mandátů z  celkových 
21, následovala ODS s 14,54 % a čtyřmi man-
dáty. Po třech evropských poslancích budou 
mít  Česká pirátská strana (13,95 %) a Koalice 
STAN, TOP 09 a regionálních stran (11,65 %). 
Pořadí na dalších místech: SPD – T. Okamura 
(9,14 a 2 mandáty), KDU-ČSL (7,24 % a 2 man-
dáty) a KSČM (6,94 % a 1 poslanec).

Budoucnost trojdomí Šolínova

Jak volila Praha 6 do Evropského parlamentu? 

Foto: Milan Podobský
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KOALIČNÍ STRANY V PRAZE 6 
VE SVÉM PROGRAMOVÉM PRO-
HLÁŠENÍ JASNĚ DEKLAROVALY, ŽE 
MĚSTSKÁ ČÁST ZASTAVILA VÝPRO-
DEJ SVÉHO STRATEGICKÉHO MAJET-
KU – STAVEBNÍCH POZEMKŮ, DOMŮ, 
NEBYTOVÝCH PROSTOR I BYTŮ. 

Výjimku tvoří pouze prodeje pozemků spole-
čenstvím vlastníků jednotek a  bytovým druž-

stvům pod jejich bytovými domy a  pozemky 
funkčně související.
Byty, kterých se ročně uvolní okolo padesáti, 
radnice opraví a pak je dává k dispozici částečně 
pro takzvané  preferované profese (učitele, po-
licisty, pracovníky v  sociálních službách měst-
ské části apod.) a  zbylé nabízí ve  výbě rových 
řízeních za nejvyšší nabídku. „V posledních ně-
kolika letech jsme zachytili trend, který nelze 
přehlédnout. Někteří lidé nabízejí za pronájem 
bytů opravdu vysoké částky, a to často i kolem 
pěti set korun za metr čtvereční a rok. Pro před-
stavu: Za  osmdesátimetrový byt pak platí jen 
na nájmu kolem čtyřiceti tisíc korun měsíčně,“ 
konstatuje místostarosta pro majetek Jan Laci-
na (STAN). To je sice příznivé pro radniční roz-
počet, objevují se ovšem indicie, že tito lidé se 
mohli stát obětí podvodníků. „Prý těmto nájem-
níkům někdo slibuje možnost po  dvou letech 
tyto byty koupit. Rád bych je vyvedl z  omylu. 
K  tomu v  žádném případě nedojde. Stali se 
zřejmě obětí podvodu,“ varuje místostarosta 

a dodává, že na nájmu mohou tito nájemci bě-
hem dvou let zaplatit i milion korun zbytečně. 
„Samozvaní zprostředkovatelé se nestydí pro 
své zisky zneužít i jména radních, jakožto osob, 
které slíbily, že požadovanou transakci zajistí. 
Bohužel, pro takovéto zneužití svého jména, 
jsem byla nucena podat v  uplynulých dnech 
trestní oznámení," konstatuje radní pro strate-
gický rozvoj Prahy 6 Eva Smutná (KLID/TOP 09).
Že byt není určený k  prodeji, je vždy napsáno 
v  zadávacích podmínkách výběrového řízení. 
„Píšeme jim to i v průvodním dopise k návrhu 
nájemní smlouvy, ale často bez efektu. Maxi-
mum, co pak můžeme udělat pro člověka, který 
zariskoval a pustil se do podobné spekulace, je, 
že mu městská část umožní od nájemní smlou-
vy odstoupit rychleji, než je v  ní dohodnuto," 
říká místostarosta. 
Podle Petra Píši, zastupitele za  Zelené, vý-
hodné ceny dříve privatizovaných bytů lákaly 
ziskuchtivce jak z řad podnikatelů, tak politiků 
a je dobře, že se tyto čtyři roky žádné byty pro-
dávat nebudou. „Za  Zelené budeme usilovat 
i o lepší pravidla pro jejich pronajímání," dodá-
vá Petr Píša.

PRAHA 6 NEPOVAŽUJE OBLAST 
VELESLAVÍNA JEN ZA VELKOU DO-
PRAVNÍ KŘIŽOVATKU, ALE ZA VELMI 
DŮLEŽITÉ SUBCENTRUM SVÉ ČTVR-
TI. A TAK TAKÉ PŘEMÝŠLÍ O JEHO 
BUDOUCNOSTI.  

„S  uspokojením jsme přijali iniciativu hlavního 
města k  přípravě zadání pro územní studii Ve-
leslavína, která by neměla řešit pouze dopravu 
a vybavení lokality, ale i její širší vazby na Voko-
vice, Petřiny a  podobně,“ říká radní pro strate-
gický rozvoj Eva Smutná (KLID/TOP09). Přípravy 
na územní studii byly sice dočasně pozastaveny, 
protože se souběžně připravovala architektonic-
ká soutěž na nádraží Veleslavín a jeho předpolí. 
Na  základě trojstranného zadání byla vyhláše-
na mezinárodní soutěž, která požaduje vyřešit 
vazby mezi stávajícím nádražím, novou stanicí 
železnice, stanicí metra i tramvajových zastávek. 
Dále se soutěž zabývá veřejnými prostranství-
mi, pěšími cestami, průchodem pro cyklostezku 
a  třeba i  velikostí zástavby podél Evropské uli-
ce, kde by neměly chybět obchody, služby, ale 
i veřejná vybavenost, společenské prostory pro 
umístění například divadla či přednáškového 
sálu. Vyhodnocení prvního kola soutěže proběh-
lo 13. a 14. května, kdy do druhého kola postou-
pilo pět nejlepších návrhů. Závěrečné vyhodno-
cení by mohly být zveřejněné v  průběhu září. 
Konečné výsledky soutěže, včetně navržených 

širších vztahů, budou podkladem pro pokračo-
vání přerušené územní studie. 

P+R na Veleslavíně radnice nechce
Mezi občany koluje velké množství domněnek 
a  falešných dohadů, jedním z  nich je neustále 
opakovaný omyl, že chce městská část zbudo-
vat na Veleslavíně P+R. V podmínkách soutěže 
takové zadání od Prahy 6 nebylo.Tyto domněn-
ky vyplývají ze skutečnosti, že v rámci prodlou-
žení metra A  měl být v  tomto prostoru posta-
ven parkovací dům s  až 630 místy, který měl 
jako P+R sloužit, než se dostaví velké záchytné 
parkoviště na Dlouhé Míli.
„Parkoviště P+R Dlouhá Míle s kapacitou až 2000 
míst je součástí první etapy projektu rekonstruk-
ce železnice do Kladna s odbočkou na Letiště VH. 
Praha 6 iniciovala souběžnou přípravu rozšíření 
této kapacity až na 5000 míst,“ upozorňuje Eva 
Smutná. Vzhledem k  tomu, že investorem že-
leznice je stát, není tato akce zařazena v  Plánu 
udržitelné mobility Prahy a okolí. „Je pravdou, že 
rozvoj letiště byl vždy vázán na vybudování kole-
jového spojení s centrem města. Přestože inves-
torem letiště i  železnice je stát, tato podmínka 
není doposud splněna a zástupci městské části 
Praha 6 na tuto skutečnost poukazují při všech 
jednáních,“ uzavírá radní pro strategický rozvoj.

Tento článek je reakcí na  zavádějící tvrzení 
zveřejněná spolky na straně 25. 

Pozor na podvodníky s byty

Veleslavín – fakta a fámy o jeho 
budoucnosti

Kůrovec 
Na Ořechovce
Kůrovec už také napadl stromy v hlavním měs-
tě.  Kvůli němu musí být v ulici Na Ořechovce 
pokáceno 21 stromů – 16 smrků a pět  dougla-
sek. Místo nich budou během roku vysazené 
nové stromy, půjde o jiné druhy dřevin. 

K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 
  Kontrolní výbor doporučil, aby byla jednání 

všech výborů otevřena veřejnosti, pokud to 
povaha projednávané věci nevylučuje.

  Komise dopravní podporuje zjednosměrně-
ní ulice Na Krutci, ovšem s  tou podmínkou, 
že dojde k rozšíření Horoměřické ulice o  je-
den jízdní pruh vyhrazený pro MHD. 

  Komise pro elektronizaci a digitalizaci připra-
vuje aplikaci Lepší šestka s  platformou pro 
občany, kde budou moci upozornit radnici 
na různé problémy.  

  Komise dopravní podporuje změnu trasová-
ní linky 118 do ulic Terronská a Rooseveltova.

  Pro rok 2020 budou vyhlášeny čtyři progra-
my v  rámci projektu Zdravá šestka v předpo-
kládané výši 1,02 milionu korun.

  Bytová komise připravuje aktualizaci Zá-
sad a  podmínek pro nakládání s  byty tak, 
aby byly v  souladu s doporučeními danými 
magistrátem hlavního města. 

  Novou ředitelkou Léčebny dlouhodobě ne-
mocných v Chittussiho ulici bude od 1. srpna 
Marta Želízková.
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC NA LADRON-
CE S BOHATÝM DOPROVODNÝM 
PROGRAMEM ZNOVU POKOŘILO 
REKORD V NÁVŠTĚVNOSTI.
Podle odhadů dorazilo téměř 22 tisíc návštěv-
níků. Protože v loňském roce platil zákaz zapa-
lování ohňů, byla čarodějnice letos větší a lépe 
hořela. Možná až příliš dobře, proto jednotka 
dobrovolných hasičů Lysolaje musela sem tam 
uhasit odpadnutý kus slámy. „Z  bezpečnostní-
ho hlediska byla akce opět velmi dobře zvlád-
nutá díky profesionální spolupráci všech složek. 
Ztracené děti byly předány rodičům a ztracení 
rodiče svým dětem,“ říká Zdeněk Hořánek 
(STAN), radní pro bezpečnost. Opět se osvědči-
ly takzvané ztracenky, což jsou náramky, na kte-
ré rodič může napsat své číslo a  dát jej dítěti 
na ruku. Náramky se rozdávaly na infostáncích 
Prahy 6. 
Na pořádek a bezpečnost až do ranních hodin 
dohlíželo 26 příslušníků Policie ČR a 40 strážní-
ků městské policie. Preventivní dohled strážní-
ků a policie a včasné řešení vzniklých problémů 
výrazně přispěly k bezproblémovému průběhu 
akce. Na akci opět platil zákaz prodeje tvrdého 
alkoholu a celkově se alkohol přestal prodávat 
ve  21 hodin. „Je třeba opět poděkovat všem 
členům bezpečnostních složek, zaměstnancům 
úřadu městské části a v neposlední řadě orga-
nizátorům. Díky jejich společnému úsilí jsou 
Čarodějnice na Ladronce stále oblíbenější,“ do-
dává Zdeněk Hořánek.

LETOŠNÍ SEZÓNA LETNÍ-
HO KINA U KEPLERA BYLA 
ZAHÁJENA VE ČTVRTEK 
30. 5. PROJEKCÍ ČESKÉ 

KOMEDIE CHATA NA PRODEJ. 

Hned další čtvrtek 6. června přijde na řadu oce-
ňovaný dokument Dana Přibáně Trabantem tam 
a zase zpátky. Znáte snad romantičtější způsob, 
jak strávit letní večer než s hvězdami stříbrného 
plátna před očima a  s  hvězdnou oblohou nad 
hlavou? Po  loňském zkušebním provozu, který 
Praha 6 realizovala jako jeden z úspěšných ná-

padů participativního rozpočtu „Mám nápad 
pro Šestku“, se letní kino v parku Maxe van der 
Stoela stane další stálou možností kulturního 
vyžití v Praze 6. Promítat se bude na velké plát-
no nejnovějšími projekčními i  audio systémy. 
Kino bude filmové hity promítat každý čtvrtek 
od 21.30 hodin, nehraje se pouze v případě ne-
příznivého počasí a  vstup je zdarma. Divákům 
bude k dispozici několik desítek míst na sezení, 
ostatní mohou sledovat film z donesených pod-
ložek na  sezení nebo dek nebo vlastních židli-
ček. Radnice také zajistí dostatek toalet a k dis-
pozici bude i stánek s občerstvením. 

CHUTĚ, VŮNĚ A KULTURU Z CE-
LÉHO SVĚTA SI MŮŽETE DOSYTA 
UŽÍT 8. ČERVNA OD 8 DO 18 HODIN 
V DEJVICÍCH. PROSTOR FARMÁŘ-
SKÝCH TRHŮ NA KULAŤÁKU ZDE 
HOSTÍ JIŽ ČTVRTÝ ROČNÍK FESTI-
VALU AMBASÁD FOOD & CULTURE, 
NA KTERÉM PŘES 50 ZEMÍ PŘEDSTA-
VÍ POD ZÁŠTITOU SVÝCH AMBASÁD 
GASTRONOMII VŠECH KONTINENTŮ.

„Naše městská část je čtvrtí s  obrovskou kon-
centrací velvyslanectví, s  nimiž úzce spolupra-
cujeme po  celý rok. Festival podtrhuje toto 
specifikum Prahy 6 a  vzájemnou provázanost,“ 
říká Jan Lacina (STAN) a dodává, že vstup je pro 
návštěvníky zdarma.
Tradiční menu z  jednotlivých zemí připraví 
na stáncích zahraniční kuchaři, na pódiu se vy-
střídá řada zahraničních hudebních a kulturních 
produkcí. „Festival každoročně přiláká do Dejvic 
tisíce návštěvníků. Letos se chceme i tady zamě-
řit na ochranu životního prostředí, proto vyzývá-
me všechny, kdo se na akci chystají, aby nechali 

auto doma a přišli poznat chutě padesáti zemí 
světa pěšky anebo hromadnou dopravou,“ říká 
starosta Ondřej Kolář s tím, že prostor festivalu 
je snadno dostupný metrem i tramvají. Organi-
zátoři také zajistili používání vratných kelímků 
a v celém areálu budou připraveny kontejnery 
pro třídění odpadu.
Standardní farmářská nabídka Farmářských 
trhů se po dobu festivalu přesouvá do Technic-
ké ulice, kterou městská část na zkušební dobu 
dvou měsíců od  května změnila v  pěší zónu. 
Pravidelní návštěvníci trhů budou mít možnost 
jako každou sobotu nakoupit tradiční zboží, 
zeleninu, ovoce, uzeniny, nápoje, květiny, sýry, 
marmelády, vajíčka, mléčné výrobky, pečivo, 
koláče, maso, bylinky, med, rakytník. Nebudou 
chybět ani oblíbené restaurace. Akci pořádá 
Městská část Praha 6 a  Farmářské trhy na  Ku-
laťáku, záštitu nad festivalem převzal Senát 
Parlamentu ČR, české ministerstvo zahraničních 
věcí, hlavní město Praha a Hospodářská komora 
ČR. Festival je letos věnovaný oslavě 30. výročí 
návratu demokracie a  svobody, kdy lidé opět 
získali možnost volně cestovat mimo republiku 
a otevřít hranice pro návštěvníky z celého světa.

Čarodějnice 
přilákaly 22 000 lidí 

Letní kino u Keplera opět každý čtvrtek

Ochutnejte padesát zemí světa
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Na  výzvu místostarosty Jakuba Stárka 
(ODS), který má na starosti veřejný prostor, 
se lidé zapojili do  výzvy, aby pomohli 
k  monitorování starých ručních pump 
na území městské části. 
Díky ohlasům na  facebooku i  reakcím 
na emailu pumpy@praha6.cz se zatím po-
dařilo aktualizovat seznam na  celkových 
28 pump, které jsou na  veřejných mís-
tech, v  různém technickém stavu a  vět-
šina z  nich nefunkčních. Dalším krokem 
ze strany městské části bude prověřit je-
jich stav, vlastnictví a možnost obnovení 
zdroje, aby mohly co nejdříve sloužit jako 
zdroj osvěžení pro zvířata, jako možnost 
opláchnout si zpocené ruce nebo boty 
od bláta. 

NA PROBLEMATIKU DLOUHODOBÉ-
HO SUCHA PRAHA 6 REAGUJE MIMO 
JINÉ ZVÝŠENÍM VÝŠKY SEKANÉHO 
TRAVNÍHO POROSTU NA MINIMÁL-
NĚ 7 CM. V LETOŠNÍM ROCE JE TAKÉ 
PLÁNOVÁN NIŽŠÍ POČET SEČÍ S TÍM, 
ŽE MĚSTSKÁ ČÁST JEJICH FREKVEN-
CI BUDE REGULOVAT DLE SVÉHO 
UVÁŽENÍ.  

Po  provedení prvního kola byly seče dočasně 
zastaveny do doby, než přišly deště.  Po nich byl 
vydán pokyn k provedení druhého kola. Doda-
vatel prací údržby veřejné zeleně dostal pokyn 
k nastavení nejvyššího zdvihu u všech sekaček, 
takže by posekaný travní porost měl mít výšku 
7–10 cm.
Protože se očekává, že klimatická změna bude 
trvalejšího charakteru, chystají se i další opat-
ření, jako například pečlivé přehodnocení 
významnosti jednotlivých ploch podle volby 
frekvence sečí. Vytipovány budou plochy, kde 
se bude seč provádět z  důvodů biodiverzity 
pouze 2 x ročně. Okolí dětských hřišť, relaxač-
ní louky pro rekreační sport apod. ale budou 

sečeny s  obvyklou frekvencí. Dále se počítá 
s  rea lizací tzv. květinových pásů podél komu-
nikací a při okrajích parků. Jde o úpravu podél 

pěších cest a komunikací, kde bude provedena 
rekultivace a vysety směsi květnatých luk. Zde 
se před pokládají 3 až 4 seče ročně. Dvě květi-
nové louky jsou již nyní například v parku Pod 
Královkou na  Břevnově nebo v  Ruzyni v  ulici 
Českých exulantů.

Kvůli suchu bude letos tráva vyšší

Vycházky po studánkách

Záchranná stanice pro volně žijící zvířata 
Našli jste zraněné volně žijící zvíře či osiřelé nesamostatné mládě? Stavíte a  objevili jste 
na   staveništi obsazené ptačí hnízdo či jiného živého tvora? Chcete pomoci? Volejte nonstop  
602 20 50 70, záchrannou stanici pro volně žijící zvířata. „Pomůžeme živočichy zachránit. Volat 
nám můžete i v případě  nálezu odložených exotických ptáků, želv, králíků, morčat a dalších po-
dobných zvířat, a také když se o takovéto mazlíčky už nemůžete či nechcete starat, najdeme jim 
domov,“ říká vedoucí záchranné stanice Věra Aladzasová Přibylová. 

SPOLEK MLADÍ OCHRÁNCI PŘÍRODY 
OTEVŘEL STUDÁNKY A ZVE NA VY-
CHÁZKY. NOVÉ VYDÁNÍ BROŽURY 
„STUDÁNKY A PRAMENY V PRAZE – 
ŠÁRKA ZÁPAD“ PŘEHLEDNĚ SEZNA-
MUJE ZÁJEMCE SE STUDÁNKAMI 
V TÉTO OBLASTI. 
K  dispozici je ve  dvoraně úřadu Městské části 
Praha 6. Na  jaře proběhlo v  Šárce otvírání stu-
dánek, pokračováním jsou osvětové vycházky 
pro všechny věkové kategorie. Délka a program 
každé vycházky jsou přizpůsobeny převažující 
skupině (děti, rodiče s  dětmi, aktivní senioři). 
Obsahem programu je význam studánek, mož-
nosti laické péče, mapování studánek a Národní 
registr pramenů a  studánek, měření vlastností 
vody, jak se pozná, zda je voda pitná… Voda 
v pražských studánkách sice většinou nesplňuje 
normu pro pitnou vodu, přesto dává smysl tyto 

vodní zdroje chránit – pro krajinu, pro rostliny, 
pro zvířata, pro lidi. Více informací mohou zá-
jemci o vycházky získat na JS@emop.cz nebo tel. 
606 900 286. Letáky i vycházky jsou součástí pro-
gramu ekoporadnypraha.cz a díky podpoře MČ 
Praha 6 a hl. m. Praha jsou pro účastníky zdarma. 
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3. ČERVNA ZAČÍNÁ UZAVÍRKA 
JEDNOHO JÍZDNÍHO PRUHU V ULICI 
NA PÍSKÁCH. 

Jde o  úsek mezi ulicemi Evropská a  Sušická, 
kudy se až do 4. srpna bude jezdit jen jedním 
směrem, a  to od  Evropské na  Hanspaulku. 
S ohledem na zajištění provozu autobusových 
linek 131, 216 a noční linky bude po tuto dobu 
jako související opatření otočena jednosměr-
nost v ul. Vilímovská  ve směru od ul. Na Pískách 
k  ul. Evropská.  Průjezd Vilímovskou ale bude 
umožněn pouze MHD a dopravní obsluze. Veš-
kerá individuální doprava ve směru k Evropské 
bude vedena po objízdné v trase Na Pískách – 

Sušická – U  Hadovky – Evropská (viz plánek). 
Důvodem uzavírky je obnova vodovodního 
řadu. Do  31. 10. 2019 je taktéž z  důvodu ob-
novy vodovodního řadu a rekonstrukce kana-
lizace uzavřena křižovatka Pod Novým lesem 
x Na Hradním vodovodu a Pod Novým lesem 
směrem k ulici Veleslavínská. V současné době 
se jedná o první úsek plánované uzavírky. 
V  Dejvicích stále trvá do  konce června ob-
jízdná trasa způsobená uzavírkou křižovatky 
U Dej vického rybníčku x Zavadilova. Zde pro-
bíhá v rámci programu BESIP stavební zvýšení 
křižovatky, jehož smyslem je snížení rychlosti 
projíždějících vozidel a  zvýšení bezpečnosti 
pohybu pěších.  Objízdná trasa do  Na  Dlou-

Dopravní omezení na šestce

UPRAVENÝ PROJEKT SENIORSKÉ-
HO BYDLENÍ V AREÁLU USEDLOSTI 
ŠATOVKA PŘEDSTAVILI NA DALŠÍM 
SETKÁNÍ S OBČANY AUTOŘI NÁVR-
HU A ZA RADNICI MÍSTOSTAROSTA 
PRO ÚZEMNÍ ROZVOJ JAKUB STÁ-
REK (ODS) A RADNÍ PRO SOCIÁLNÍ 
POLITIKU MARIÁN HOŠEK (KLID/
KDU-ČSL). PŮVODNÍ VERZE BYLA 
ZMENŠENA NA ŽÁDOST ZDEJŠÍCH 
OBČANŮ, KTERÝM SE NELÍBIL PO-
ČET DOMŮ KOLEM USEDLOSTI. 

Nový projekt zaznamenal oproti původnímu tři 
zásadní změny. Dům, který měl být postavený 
ve  druhé řadě za  jinými stavbami (všechny ro-
dinné domy v  ulici jsou stavěné pouze jednou 
řadou), z  plánů zmizel. Na  uvolněné místo ar-
chitekti navrhli pouze dřevěný altán, kde by se 

mohli senioři potkávat a byli tady chráněni před 
sluncem i  větrem. Jde pouze o  návrh, nemusí 
zde ve  skutečnosti být. Druhá změna se týka-
la jedné z budov seniorského bydlení. „Tu jsme 
nechali zkrátit o bytovou jednotku ve všech pat-
rech tak, aby zůstal zachován průhled do zeleně, 
která se nachází ve svahu za budovami. Naopak 
o zhruba 25 metrů čtverečních je rozšířená bu-
dova, v  níž se mají nacházet tři malé byty pro 
zaměstnance pečovatelské služby nebo ústu-
pové bydlení pro mladé rodiny. V přízemí je plá-
novaný prostor pro dětskou skupinu,“ vysvětluje 
místostarosta Jakub  Stárek. Třetí úprava projektu 
se týkala autobusové zastávky s kioskem – od ní 
architekti a radnice  také upustili a v tomto místě 
může vzniknout například náměstíčko s vodním 
prvkem. Autoři zohlednili i připomínky občanů, 
že za seniory budou jezdit návštěvy autem a více 
parkovacích míst bude třeba i v době, kdy se bu-
dou v sále konat koncerty či jiné akce. Proto zde 

využili v jedné části terénní nerovnosti a pod ní – 
pouze pod betonovou deskou na pilotech a osá-
zenou zelení – pro několik dalších stání.
„Částečně jsme podle připomínek upravi-
li i  vnitřní provoz centra, kde jsme upustili 
od  wellnessu, ovšem ponechali jsme zde zázemí 
pro lékaře, pedikúru nebo třeba kadeřnice, kte-
ří sem budou dojíždět a  věnovat se ně kolikrát 
týdně seniorům. A také místo naplánované re-
staurace by mělo vzniknout jen bistro roz šířené 
o  malou prodejnu, kdy by si senioři nebo ná-
vštěvníci mohli koupit základní potraviny či dro-
gistické výrobky,“ vyjmenovává místostarosta. 
Radní Marián Hošek pak upřesnil,  co znamená 
takzvané ústupové bydlení pro seniory, které je 
zde plánované: „Je určené pro lidi, kteří nemají 
prostředky bydlet v nájemním nebo ve svém vel-
kém bytě nebo se starat o dům, ovšem jsou ješ-
tě soběstační. Proto jim zde nabízíme malý byt 
o velikosti dvacet až dvacet pět metrů čtvereč-
ních s  koupelnou a  kuchyňským koutem, v  ko-
munitě seniorů a se správcem a koordinátorem 
aktivit pro seniory.“  Dva byty zde budou přizpů-
sobené pro vozíčkáře a tři – dva o velikosti 2+kk 
a jeden 1+kk – pro rodiny s dětmi v nouzi.

Šáreckým ústupky nestačí
Na  setkání byli přítomní i  zástupci spolku Šá-
recké údolí, jeho místopředseda David Ptáček 
v diskuzi oznámil, že toto zmenšení nepovažují 
za  dostatečnou redukci, ale jen za  kosmetické 
úpravy. Plánovaných čtyřicet až padesát bytů 
je zde pro místní  stále extrémně moc, vhodná 
by podle nich byla jen asi polovina. „Našim zá-
jmem je chránit zeleň, zvlášť v období klimatic-
kých změn. Myslíme si, že pro radnici by mělo 
být přednější zde chránit životní prostředí než 
stavět seniorské bydlení,“ zaznělo na  setkání. 
Šárecký spolek proto trvá na  své správní žalo-
bě, považuje ji za opravný prvek, kterou napadá 
změnu územního plánu a zrušení nezastavitel-
ného pásma v této oblasti.

Seniorské bydlení v Šatovce má  
být menší

hém lánu je vedena jednosměrně ulice Zavadi-
lova  Sta rodejvická  Evropská  Liberijská 
 Kla denská  nám. Bořislavka  Na  Dlou-
hém lánu.
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ŠKOLST VÍ

PRVNÍ WALDORFSKÁ ŠKOLA BYLA 
ZALOŽENA V NĚMECKU V ROCE 1919 
A ODTUD SE ROZŠÍŘILA IDEA VZDĚ-
LÁVÁNÍ NA PRINCIPU ROZVÍJENÍ 
MYŠLENÍ, CÍTĚNÍ A VŮLE DO CELÉHO 
SVĚTA. 
V  současnosti existuje více než 1100 waldorf-
ských škol a bezmála 1900 waldorfských školek 
ve více než sedmdesáti zemích světa. Patří mezi 
ně i Základní škola Dědina. 
V rámci oslav Waldorf 100 už probíhají projekty 
po celém světe. Jedním takovým jsou pohled-
nice – na  každé waldorfské škole byla instalo-

vána obrovská mapa světa a  žáci každé školy 
nakreslili a  odeslali různé pohlednice. Školám 
tedy přicházejí pozdravy z  celého světa, které 
pak připevňují na mapu. Mapa v ZŠ Dědina je 
hned u vstupu a už na ni přišly obrázky dětí na-
příklad z Thajska, Indie a Brazílie.
Určitým vrcholem oslav je koncert téměř sedm-
desátičlenného hudebního tělesa seskládané-
ho z  učitelů a  žáků waldorfských škol napříč 
republikou, který se bude konat v  Obecním 
domě 14. června a druhý den proběhne na Vy-
šehradě v blízkosti Starého purkrabství  festival 
WALDORFEST 100. Zástupci ze všech waldorf-
ských škol a hnutí v bohatém programu dovolí 
nahlédnout do  světa waldorfské pedagogiky. 
Chybět nebudou divadelní či hudební předsta-
vení a také ukázky z vyučování, stánky jednotli-
vých škol a podobně.
Další projekt nese jméno Včely a půjde o cyklus 
přednášek, z nichž první proběhne v ZŠ Dědina 
v červnu. Na podzim se škola chystá spojit W100 
s výstavou ke 20. výročí waldorfské školy na Dě-
dině, která proběhne v galerii Skleňák. Vernisáž 
této výstavy je plánována na  5. září. Více infor-
mací najdete na  https://w100.wskola.cz/.

JIŽ NĚKOLIK LET VYUŽÍVÁ  MATEŘ SKÁ 
ŠKOLA SBÍHAVÁ GRANT OD MĚSTSKÉ 
ČÁSTI NA MOTÝLÍ ZAHRÁDKU S BA-
BOČKOU BODLÁKOVOU.

Motýlí zahrádky jsou unikátní produkt, na-
bízejí zcela novou zkušenost pro děti i  rodiče. 

Děti tak mohou na  vlastní oči sledovat vývoj 
živých  housenek postupně se přeměňujících 
do překrásně barevných motýlů. Celý proces je 
plynulý, bezpečný a  umožňuje dětem pocho-
pit jednu z nejzajímavějších proměn přírody – 
metamorfózu. 
V  první fázi se jen pozoruje průhledná miska 
s  housenkami, ve  které je dostatek krmení až 
do  fáze zakuklení. Pak se kukly opatrně pře-
sunou do  chovné síťky a  tam se vyčká na  vy-
líhnutí motýlků. Předposlední fází je pozo-
rování, krmení a  přímá interakce dětí s  tímto 
hmyzem. Po  několika dnech pozorování se 
motýli vypouští zpět do  přírody. Tento experi-
ment je součástí přírodopisné výuky ve školce.
Lásku k přírodě si děti posilují i ve školní zahra-
dě. Pomocí projektu Dětská zahrádka jsou zde 
vedeny k tomu, aby se staraly o květiny i bylin-
ky. Díky dotaci z  radnice mohla školka nakou-
pit vhodné truhlíky a květináče a také zeminu, 
 sazenice nebo hnojivo. Do projektu, který trvá 
již tři roky, jsou zapojeni i rodiče, kteří rádi při-
spějí sazenicí. Děti pomáhají se sázením, zalé-
váním, ale i  s  konzumací – to dělají nejraději, 
k  ochutnání mají jahody, hrášek i  bylinky. Ty 
také míří do školní jídelny, a tak si  děti mohou 
vylepšit polévku pažitkou či petrželí, kterou po-
máhaly pěstovat.

Sté výročí vzniku waldorfských škol

Motýlí zahrádka ve školce Sbíhavá

UŽ PO SEDMNÁCTÉ ŽÁCI ZŠ 
SPECIÁLNÍ A PRAKTICKÉ ŠKOLY 
V ROO SEVELTOVĚ ULICI A TAKÉ 
HERCI DOMOVA SEDLEC PŘIPRA-
VILI PESTRÝ PROGRAM PODÍVEJ-
TE, CO UMÍME XVII.

V  Dejvickém divadle uvedli představení 
Malý příběh ze života hmyzu, kde si žáci za-
hráli motýly, mravence a  splešťuli blátivou 
a  spolu pedagogy vytvořili tklivý příběh 
na  motivy hry Karla Čapka. Zároveň bylo 
představení oslavou nepatrných živočichů, 
kterých by si měl člověk čím dál víc vážit. Ta-
nečky v podání školní skupiny Balónky byly 
obdivuhodné, stejně jako vystoupení kapely 
(R)aDost. 
Skutečné překvapení programu přišlo nako-
nec. V premiéře vystoupili pedagogové-hu-
debníci skupiny Už to Neřeš. Podařilo se jim 
úžasně instrumentálně i  pěvecky vzdát po-
ctu a  vytvořit živou vzpomínku na  Zuzanu 
Navarovou. Děkovný potlesk na závěr patřil 
nejen všem účinkujícím, ale i  těm, s  jejichž 
pomocí se radostné odpoledne mohlo usku-
tečnit, a  to zejména Dejvickému divadlu 
a Městské části Praha 6.

Podívejte, co 
umíme XVII
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SNEO

SNEO VZNIKLO 1. LEDNA 2004 JAKO 
AKCIOVÁ SPOLEČNOST PO TRANS-
FORMACI TEHDEJŠÍ PŘÍSPĚVKOVÉ 
ORGANIZACE – PODNIKU BYTO-
VÉHO HOSPODÁŘSTVÍ. HLAVNÍ 
ČINNOSTÍ SNEO BYLA PŮVODNĚ 
SPRÁVA NEMOVITOSTÍ, POZDĚJI DO-
MINOVALA PRIVATIZACE BYTOVÉHO 
FONDU. TA JE VŠAK NYNÍ NULOVÁ.
„SNEO je akciová společnost stoprocentně 
vlastněná a ovládaná Prahou 6. Jejím nejvyšším 
orgánem je, jako u  každé akciové společnos-
ti, valná hromada – v  našem případě tuto roli 
plní rada městské části, nikoliv zastupitelstvo, 
jak se velká část zastupitelů mylně domnívá," 
popisuje starosta Ondřej Kolář (KLID/TOP 09) 
a dodává, že stejně jako každá jiná akciová spo-
lečnost, je i  SNEO zřízeno a  spravováno podle 
zákona o obchodních korporacích. Statutárním 
orgánem společnosti je tříčlenné představen-
stvo, kontrolní roli pak vykonává devítičlenná 
dozorčí rada. 

SNEO plní roli servisní organizace radni-
ce, činnost společnosti lze rozdělit do  čtyř 
 kategorií:
 správu nemovitostí vykonává stále, jedná se 
o přibližně 1500 obecních bytů, několik set ne-
bytových prostor, 49 budov škol a  školek, dvě 
desítky budov zvláštního určení a také budovu 
radnice.
 Před třemi roky vzniklo středisko komunál-
ních služeb, které se stará o  zimní i  letní úklid 
komunikací a chodníků a také o zeleň.
 Investiční oddělení, které svým výkonem 
služby kdysi nahradilo odbor investic na úřadu 
městské části. Oddělení se zabývá realizací sta-
vebních investic pro městskou část.

 Společnost SNEO je také správcem plavec-
kého areálu Petynka.

Dojde k redukci členů představenstva? 
Způsob řízení SNEO se poslední dobou stává 
předmětem diskusí a kritiky, a to nejen na jed-
náních zastupitelstva. „Pramení to ve  velké 
míře právě z  nepochopení způsobu jeho říze-
ní. Rozhodl jsem proto z pozice předsedy valné 
hromady společnosti změnit celý systém řízení 
SNEO tak, aby byla posílena role radnice a  její 
dozorovací a  kontrolní činnost a  také posílen 
prvek transparentnosti," říká starosta a dodává, 
že zpracoval návrh, podle kterého by se SNEO 
mělo transformovat ve společnost řízenou tak-
zvaným monistickým způsobem. „V tom přípa-
dě by došlo k  výrazné redukci členů předsta-
venstva ze tří na  jednoho. Vznikla by tříčlenná 
správní rada tvořená zástupci radnice, pakliže 
by šlo o radní, kteří pobírají za svou práci na rad-
nici plat, nebyli by již za práci pro SNEO placeni. 
Rada by se přímo podílela na obchodním vede-
ní společnosti. Protože se pohybujeme na poli 
komunální politiky, bylo by vhodné i  v  tomto 
případě ponechat ve SNEO dozorčí radu, i když 
ji zákon pro tento způsob řízení přímo nepřed-
pokládá," vysvětluje Ondřej Kolář. Podle něj co 
zákon vysloveně nezakazuje a co mu neodpo-
ruje, mohou stanovy umožnit. Dozorčí rada by 
podle starosty byla v tomto případě vhodným 
nástrojem pro opozici, jak SNEO i nadále dozo-
rovat. Řešení nyní podrobně zpracovávají práv-
níci a daňoví poradci.

Petynka jako příspěvková organizace
Zastupitelé na svém posledním jednání dostali 
písemnou zprávu o  možné reorganizaci spo-
lečnosti, ta nabízí šest možných variant od za-
chování stávajícího stavu, vnitřní reorganizace 

společnosti a  částečné změny činnosti, přes 
prodej části, nebo dokonce celé společnost až 
po  její zrušení nebo změnu právní formy. Ně-
které z variant – například prodej – jsou velmi 
nepravděpodobné, jiné – reorganizace – by 
pravděpodobně přinesly určité výhody. 
„SNEO by mělo fungovat především jako servis-
ní organizace městské části, současné stanovy 
a řídicí struktura však pro takovou potřebu nej-
sou dobře nastaveny. Je třeba to změnit,“ myslí 
si místostarosta pro správu majetku Jan Lacina 
(STAN).
Očekávaným krokem má být vyvedení plavec-
kého areálu Petynka z majetku SNEO do samo-
statné příspěvkové organizace městské části. To 
by dovolilo Petynce žádat o finanční příspěvky 
a  dotace z  dalších veřejných zdrojů, například 
od  hlavního města nebo státu. Dosud je totiž 
veškerý provoz hrazen společností SNEO, tedy 
výhradně z prostředků Prahy 6 jako jejího jedi-
ného vlastníka. Radnice má také ambice posílit 
komunální sekci a  zajišťovat si pořádek a  péči 
o zeleň a veřejná prostranství z vlastních zdrojů. 
„Dnes tu máme vedle víceleté rámcové smlou-
vy s externími dodavateli další dvě organizace 
Prahy 6, které zajišťují úklid veřejných prostran-
ství a  péči o  zeleň – organizační složku PRO 6 
a  právě SNEO. Potřebujeme prověřit, zda je to 
optimální stav," upozorňuje místostarosta. Dal-
ší významnou otázkou je, zda by se investiční 
oddělení SNEO, které zajišťuje investice radni-
ce v  řádech desítek až stovek milionů ročně, 
nemělo organizačně vrátit přímo pod radnici 
jako standardní investiční odbor, jak tomu před 
lety bylo. Jako klíčová činnost SNEO by naopak 
měla být zachována a posílena správa nemovi-
tostí městské části v  celé šíři. "Jako správkyně 
nemovitostí Prahy 6 akciová společnost SNEO 
ostatně vznikla. Byl by to takový návrat ke koře-
nům," dodává místostarosta Lacina. Zdůrazňuje 
však, že hlavní slovo budou mít výsledky od-
borné analýzy, která v těchto týdnech vzniká. 
Transformace by měla být podle starosty On-
dřeje Koláře dokončena nejpozději v  prosinci 
tohoto roku. 

Budoucnost společnosti SNEO
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POLITICKÁ DISKUZE

PAVLÍNA CIVÍNOVÁ/ODS
Je zřejmé, že některé čin-
nosti, které v  současnosti 
SNEO vykonává, by městská 
část sama nebyla schop-
na zajistit. Přesto je debata 
o  budoucím vývoji akciové 
společnosti SNEO správná 

a přínosná a jak víte, není to poprvé, kdy se tato 
diskuze zahajuje. Dnes je situace je taková, že 
se jako jedna z  největších zátěží společnosti 
jeví areál koupaliště Petynka, který nás zavádí 
k možné celkové restrukturalizaci akciové spo-
lečnosti. Součástí restrukturalizace by mohlo 
být vyvedení tohoto majetku ze společnosti, 
což povede k zeštíhlení její struktury. Méně se 
mezi veřejností ví, že kromě správy nemovitostí 
a  realitní činnosti má SNEO ve  svém portfoliu 
také komunální služby, které zahrnují údržbu 
zeleně, úklid chodníků nebo opravy laviček, ale 
třeba také různé údržbářské a  stavební práce. 
Vyjmutí těchto komunálních služeb z  činnos-
tí společnosti bude určitě také součástí úvah 
v rámci plánované reorganizace.

PETR MACHÁČEK/ANO
SNEO prodělalo v minulých 
pěti letech mnoho změn. 
Bylo vytvořeno středisko 
komunálních služeb, stalo 
se jediným správcem ne-
movitého majetku městské 
části. Koupaliště Petynka se 

dostalo provozně do  kladných čísel. Byly do-
řešeny dlouhodobé kauzy KEY INVESTMENTS 
a areál Na Dračkách. SNEO generuje zisk. Kont-
rola se musí zlepšit kvalitativně. Je zarážející, že 
dozorčí rada se sešla v únoru a další zasedání je 
až v červnu. Probíhá vášnivá debata, zda zvo-
lit dualistické, nebo monistické řízení akciové 
společnosti. Jakýkoliv systém však bude jen 
těžko fungovat při současné situaci, kdy ko-
munikace vázne na všech frontách. Rozsekání 
jednotlivých oddělení SNEO na části, něco ne-
cháme, něco převedeme pod úřad, něco pro-
dáme – co je cílem takovéto hurá akce? Chybí 
koncepce, chybí jasný důkaz, že vše je děláno 
s  péčí řádného hospodáře. Mnoho projektů 
stojí. A občan musí mít dojem, že si zde někteří 
radní realizují jen své politické ambice. 

JAN LACINA/STAN
SNEO bylo před léty založeno 
jako akciová společnost pro 
Správu NEmovitostí Obce, tak 
ostatně vznikla zkratka v jeho 
názvu. Jeho významnou ná-
plní – a  také zdrojem příjmů 
– byla privatizace bytového 

fondu Prahy 6. Ta byla deklarací koaliční smlouvy 
i  programového prohlášení rady městské části 
ukončena, protože obec se rozhodla ponechat si 
posledních 1500 bytů ve  svém vlastnictví. SNEO 
dnes pečuje také o nebytové prostory v majetku 
městské části, budovy zvláštního určení (Písec-
ká brána, Galerie Pellé) a bezmála 50 budov škol 
a školek. Před třemi lety se začala ve společnosti 
rozvíjet komunální divize, která se zabývá úklidem 
a  údržbou veřejných prostranství a  zeleně, kde 
se naopak nabízí zajímavý potenciál růstu. SNEO 
zkrátka stojí před redefinicí svého původního za-
měření. Městská část požádala vedení akciové 
společnosti, aby zpracovala studii, která z pohledu 
právního, daňového i  provozního posoudí, které 
činnosti by mělo SNEO posilovat, které utlumo-
vat a  které třeba i  vyvést ze současné struktury 
akciové společnosti. V  úvahu připadá například 
areál plaveckého bazénu Petynka, který je ze své 
podstaty účetně ztrátový a  akciovou společnost 
zatěžuje. Necháváme prověřit, zda by příspěvková 
organizace nebyla pro Petynku vhodnější formou 
existence. Odpovědi na tyto i další otázky budeme 
znát v létě a podle nich budeme postupovat.

JANA KABELOVÁ/PIRÁTI
Piráti nezapomněli na  svůj 
program a podle svých mož-
ností opozičních zastupitelů 
jej uvádějí v život. Usilujeme 
o restrukturalizaci a transpa-
rentnost firmy SNEO. A  zdá 
se, že v  tomto úsilí nejsme 

sami. I koalice deklaruje  stejné cíle, protože čin-
nost firmy SNEO, její působení a  hospodaření 
vyvolává mnoho let velké otazníky. Pro způsob 
provedení restrukturalizace společnosti tak, 
aby její řízení nebylo zpochybňováno, právem, 
u každého druhého kroku, je rozhodující postoj 
koalice. My jej můžeme ve  větší či menší míře 
podpořit, nebo rozporovat, pokud se nám při-
jaté řešení bude zdát nefunkční, nákladné a bez 
odpovídající změny k lepšímu atd. Zatím se zdá, 
že se řeší především vzájemná nevraživost, ne-
snášenlivost a neschopnost domluvy mezi členy 
nejvyššího vedení. Teprve až budou k dispozici 
údaje o nákladech za  jednotlivé činnosti a plá-
ny na personální nároky, můžeme se k navrho-
vaným variantám vyjádřit. Zatím je celý záměr 
ve  fázi, kdy z  pověření MČ samo SNEO zadává 
zpracování studie na  možnosti transformace 
společnosti.

ONDŘEJ KOLÁŘ/KLID/TOP 09
Poznámka redakce: Názory starosty Ondřeje 
Koláře (KLID/TOP 09) jsou  vyjádřeny 
v článku Budoucnost společnosti SNEO 
na prostější straně. 

Jak by mělo do budoucna vypadat SNEO? 
PAVEL WEBER/ZELENÍ
Potřebuje vůbec Praha 6 
vlastní dceřinou firmu? Pů-
vodně mělo být SNEO jako 
akciová společnost efektiv-
nější a pružnější než radnice 
samotná. Proto pod něj byly 
postupně převedeny velké 

investiční projekty (bazén Petynka, obytný areál 
Dračky a výstavba dalších bytových domů), sprá-
va a prodej bytů nebo organizace investic měst-
ské části včetně stavebního dozoru. Jaký je výsle-
dek? Některých projektů se SNEO raději zbavilo 
(Dračky), jiné se neúměrně táhnou a prodražují 
(Petynka), v dalších se chová jak slon v porcelánu 
(prodej a pronájem volných bytů bez pořádných 
inzerátů). A při tom všem působí SNEO jako čer-
ná díra – opakovaně má totiž problémy s dodr-
žováním hned několika informačních zákonů.
Zelení proto již mnoho let prosazují zásadní 
transformaci městské firmy SNEO. Prvním kro-
kem musí být opětovné převedení agendy in-
vestic a veřejných zakázek na úřad městské části. 
Veřejné peníze totiž musí být pod transparentní 
veřejnou kontrolou.
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KVĚTEN 1945 – SOVĚTSKÁ AR-
MÁDA JE V PRAZE VÍTANÁ JAKO 
OSVOBODITEL. JEN MÁLOKDO VÍ, 
ŽE S VOJÁKY DORAZILI NA ÚZEMÍ 
ČESKOSLOVENSKA TAKÉ AGEN-
TI SOVĚTSKÉ KONTRAROZVĚDKY 
SMERŠ – SMRT ŠPIONŮM, KTEŘÍ 
ZDE VYHLEDÁVALI RUSKOU IN-
TELIGENCI A BÝVALOU OPOZICI 
Z OBČANSKÉ VÁLKY V RUSKU A OD-
VLEKLI JE DO SOVĚTSKÝCH PRA-
COVNÍCH TÁBORŮ. V POVÁLEČNÉM 
CHAOSU TAK ZMIZELY STOVKY LIDÍ. 

Zatýkání v  Praze začalo už 11. května a  trvalo 
celý měsíc. „Jedna z  mých prvních vzpomínek 
je – to mi byly asi tři roky – jak říkám svému 
otci: Tati, proč jsi zavřený v kleci, když nejsi tygr? 
A proč ti tečou sliny z očí,“ vzpomíná Alexej N. 
Kelin. Jeho otec byl také jeden ze zatčených. 
Protože byl velmi oblíbeným lékařem, jeho ro-
dině dovolili, aby se s ním naposledy rozloučila 
před jeho předáním Smerši. Měl být popraven, 
děti poslané do dětských domovů v Sovětském 
svazu, jediná maminka mohla zůstat v Českoslo-
vensku. Tento příběh měl – na rozdíl od desítek 
jiných – šťastný konec. Otec pana Kelina absol-
voval výslechy, které trvaly i tři dny v kuse, kdy 
se ho snažili donutit podepsat protokol, že pra-
coval proti Sovětskému svazu. Říkali mu, že ho 
stejně oběsí, a  tak nakonec podepsal. Protokol 
šel generálu Kavylinovi, náčelníku Smerše pro 
Čechy a Moravu. Náhoda tomu chtěla, že byl – 
podobně jako pan Kelin – kozák. Jeho rodinu za-
bili a on putoval do sovětského dětského tábo-
ra. Rozsudek smrti pana Kelina dokázal zvrátit 
a ten tak patřil k těm pár šťastným, kdo se mohli 
vrátit domů. 

MASARYKOVA POMOC 
Ruská inteligence přišla do  Československa 
ve dvacátých letech dvacátého století, kdy tisí-
cům lidí prchajících před sovětským režimem 
nově vzniklý stát nabídl řízenou pomoc a druhý 
domov. „Šlo o  takzvanou Masarykovu ruskou 
pomocnou akci, což byl unikátní projekt, kdy 
republika, byť byla nová a mladá a nebylo zde 
moc peněz, udělala závratný humanitární po-
čin a na záchranu a přesídlení intelektuální eli-
ty, inteligence a  studentů dala více peněz než 
všechny ostatní státy Evropy dohromady,“ říká 
Alexej Kelin. Pomoc vláda schválila v roce 1921 
a  po  dobu pěti let nabízela možnost ukončit 
započatá studia na československých středních 
a  vysokých školách. Zájemci po  tu dobu měli 
zajištěný pobyt, ubytování, stravování, ošet-

ření a  stipendia. Tito lidí se usazovali zejména 
ve  Strašnicích, Dejvicích a  Bubenči, kde tehdy 
vznikaly nové moderní čtvrti. Svůj druhý do-
mov našli mimo jiné i v bubenečských domech 
v dnešní Rooseveltově ulici 27 a 29. Právě před 
nimi se letos konala 11. května vzpomínková 
akce. Zde visí pamětní desky připomínající tyto 
tragické události, které v  devadesátých letech 
minulého století instaloval výbor spolku Oni 

byli první, který se snaží mapovat osudy od-
vlečených lidí a prvních obětí sovětské represe, 
které bohužel zmizely beze stopy. 
V  rámci Masarykovy pomoci přišlo do  Česko-
slovenska kolem 25 tisíc lidí. Mnozí z  nich se 
později stěhovali do  jiných států, například 
v  třicátých letech v  období hospodářské krize. 
K dalšímu rozpadu ruské emigrantské komuni-
ty došlo na  přelomu let 1944 až 1945. Z  Prahy 

TÉMA VYDÁNÍ

Z PRAHY 6 DO RUSKÝCH GULAGŮ

Osoby odvlečené do So-
větského svazu připomíná 
pamětní deska na domě 
v Roosveltově ulici. V de-
vadesátých letech ji sem 
nechal osadit spolek Oni 
byli první.
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odcházeli směrem na  západ jak jednotlivě, tak 
po  skupinách lidé, kteří se obávali dalšího vý-
voje. „Později se jejich odchod vykládal tak, že 
odcházeli především zámožní jedinci a  ti, kteří 
spolupracovali s  Němci. Domnívám se, že to 
byli především lidé se silně vyvinutým pudem 
sebezáchovy, kteří byli ochotní zanechat vše 
tady a vydat se vstříc nejisté budoucnosti. Dále 
ti, kteří měli v  zahraničí příbuzenské, přátelské 
nebo profesionální kontakty,“ píše Anastasie 
Kopřivová z výboru Oni byli první. 
„Vzpomínám si, že otec dal tehdy dohromady 
dvě auta a  asi osmdesát litrů benzinu, což byl 
za protektorátu problém, s tím že naloží rodinu 
a  také odjedeme. Ale protože zažil první svě-
tovou válku a věděl, jak to chodí, došlo mu, že 
první ozbrojený člověk, kterého budou bolet 
nohy, nám auta sebere a cestu pěšky já jako tří-
letý nemohu přežít,“ vzpomíná Alexej N. Kelin 
a pokračuje: „Pak ještě vymysleli druhou varian-
tu, že si nechali u místního kováře vyrobit kon-
strukci mezi dva bicykly, takový košík, ve kterém 
by mě převáželi. A starší bratr by měl další kolo. 
Tak chtěli jet dál na západ. Pak ale otec řekl, že 
je to nesmysl, že má čisté svědomí a že zde zů-
staneme. Spousta cenností se zakopala, něco 
 schovalo po  známých, spousta knih, článků 
a dopisů se spálila.“ Pro otce přišli místní četníci 
ještě v květnu.

PO ROCE 1945
Ačkoli uplynulo v roce 1945 od občanské války 
v Rusku už dvacet pět let, pro ruskou emigraci 
v  Československu stále měla tragické důsled-
ky. Sovětský svaz nezapomínal a  nikomu nic 
neodpustil. Jakmile s  koncem války vstoupil 
na území Československa, začalo zatýkání, věz-
nění a  následné deportace civilního obyvatel-
stva. Zatýkání prováděly tři na  sobě nezávislé 
a  konkurující si organizace. Pracovníci Smerše 
si počínali nejbezohledněji. Dál zatčení prová-
děli představitelé NKVD, kteří se snažili v rámci 
svých pravomocí postupovat korektněji, a dále 
rozvědky působící při velitelstvích postupují-
cích armád. Jejich představitelé si počínali nevy-
počítatelně a  bylo od  nich třeba očekávat vše, 
od přátelství až po surovost. Smerš a NKDV při 
zatýkání postupovaly podle předem připrave-
ných seznamů, pravděpodobně se jim podařilo 
získat kompletní dokumentaci Ruské emigrant-
ské ústředny, která vznikla za války v Praze. Jinak 
organizace navzájem zatýkání nekoordinovaly, 
a tak se stalo, že po zatčení a propuštění od jed-
né si pro člověka přišli po pár dnech druzí. 

NEJASNÉ OSUDY
Čísla uvádějí, že během léta roku 1945 bylo 
v  Praze zatčeno 215 osob, z  toho 212 mužů 
a tři ženy. Polovina z nich byla československý-
mi státními občany, kteří podle zdejších i  me-

Dělostřelecká 11 by se také mohla nazývat 
jako dům s pohnutým osudem.  V době pro-
tektorátu zde sídlila Ústředna pro židovské 
vystěhovalectví, v  květnu 1945 ji obsadila 
kontrarozvědka Směrš  a  probíhaly výslechy 
zadržené ruské inteligence.  Pro mnohé tyto 
lidi to bylo místo, odkud pak byli rovnou de-
portováni. Emigranti byli po převozu do SSSR 
odsuzováni k  mnohaletým trestům často 
za  údajné protirevoluční aktivity z  doby 
 občanské války či za činnost v exilových spol-

cích, časopisech či politických uskupeních. 
Jen malá část z nich se v padesátých letech 
do  Československa vrátila. Nyní patří dům 
 ministerstvu obrany a  je pravděpodobně 
prázdný. „Iniciovali jsme přípravu pamět-
ní desky na  této budově, kde sídlila během 
války Ústředna pro židovské vystěhování 
a  okamžitě po  válce sovětská tajná služba 
Smerš,  která deportovala v Praze žijící ruské 
emigranty do gulagů. Protože je objekt dlou-
hodobě neobydlený, je na  čase diskutovat 
o jeho dalším využití," uvádí Petr Píša, zastu-
pitel za Zelené. 

DĚLOSTŘELECKÁ 11

zinárodních zákonů nespadali pod pravomoci 
sovětských orgánů. I  když se československé 
ministerstvo zahraničních věcí obracelo na  so-
větské úřady, bylo to marné. Sověti vycházeli 
ze zákona z  roku 1938, že „sovětským státním 
občanem jsou všechny osoby, které byly 7. 11. 
1917 (tedy v den Říjnové revoluce) občany bý-
valé říše, a to bez ohledu na to, zda žijí na území 
SSSR nebo v cizině.“ Se zatčenými tedy nakládali 
jako se sovětskými občany, a navíc jako se zrádci 
a nepřáteli Sovětského svazu. 
A  jaký byl osud 215 zatčených osob? 138 jich 
zahynulo, 38 v zajetí nebo při transportu, osud 
stovky není dodnes znám. Ze 77 přeživších se 
osm vrátilo z  Ratiboru a  devět zůstalo v  SSSR. 
Jen šest osob bylo propuštěno dříve než po de-
seti letech, 44 jich věznili deset let a deset do-
konce ještě delší dobu, vězení jim bylo pro-
dlouženo na 11, 15, a dokonce i dvacet let. Jen 
pro zajímavost, mezi zatčenými bylo 34 osob 
s titulem doktor (JUDr., MUDr, RNDr.) a 76 inže-
nýrů a architektů s technickým vzděláním. Dále 

v  seznamu najdete devět profesorů, jednoho 
diplomata, politika, novináře, tajemníka církve 
modistické a studenta.
Členové rodin vyvinuli velké úsilí, aby zjistili, 
co se s  jejich příbuznými stalo. Dochovaly se 
žádosti, včetně společného dopisu 74 ruských 
žen, adresované ministru zahraničních věcí Janu 
Masarykovi. Všechny dotazy, s nimiž se minister-
stvo a československý stát obrátily na Sovětský 
svaz, zůstaly bez odezvy. Cítím hlubokou úctu 
k lidem, kteří utekli před zrůdným bolševickým 
režimem a usídlili se jako naši sousedé v Dejvi-
cích a Bubenči, které také pomáhali budovat. Je 
to mimo jiné i příběh odvahy mladého Česko-
slovenska, které utečencům nabídlo azyl před 
diktaturou. Je to ale také příběh smutného kon-
ce tohoto období, kdy Československo nedoká-
zalo své občany ruského, ukrajinského a bělo-
ruského původu ochránit. Osudy mnoha našich 
sousedů jsou doslova děsivé a my na ně nesmí-
me zapomenout.” říká organizátor vzpomínkové 
akce a zastupitel za Piráty Ondřej Chrást.

PARK RUSKÉHO EXILU
Dosud bezejmenný park v Praze 6 u náměstí Interbrigády by se mohl jmenovat park Ruského exilu 
a připomínat tragické osudy deportovaných ruských občanů. Navrhují to Piráti, kteří také připravili 
petici na podporu svého návrhu. V nejbližší době předloží svůj návrh na místopisnou komisi Pra-
hy 6 a hlavního města Prahy. 
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V OBDOBÍ OD ZÁŘÍ DO TÉMĚŘ PO-
LOVINY BŘEZNA PROBÍHAL PRO-
JEKT PŘÍBĚHY NAŠICH SOUSEDŮ, 
KTERÉHO SE ZÚČASTNILO ČTRNÁCT 
TÝMŮ ZE ZÁKLADNÍCH ŠKOL Z PRA-
HY 6. NA PRVNÍM MÍSTĚ SE UMÍS-
TILA ZŠ DĚDINA, JEJÍŽ TÝM TVO-
ŘILY VYBRANÉ ŽÁKYNĚ ZE SEDMÉ 
A OSMÉ TŘÍDY.

Jejich prvním úkolem bylo vyhledat a  oslovit 
pamětníka z Prahy 6. Tím se stal Jan Tůma, který 
celý svůj život zasvětil spisovatelské a vědecké 
činnosti, nevzdal se jí ani v  době komunismu, 
kdy měl kvůli rozmnožování Havlova dopisu 
po určitou dobu zákaz cokoliv publikovat. Jeho 
odborné knihy ale vycházely dál pod jiným 
jménem. Po společném rozhovoru se tým dívek 
pustil do  nejrůznějších výstupů seznamujících 
s  jeho životními osudy. Absolvovaly zajímavé 
exkurze, například do  Českého rozhlasu, kde 
si žákyně vyzkoušely roli rozhlasového mode-

rátora a mohla tím vzniknout reportáž o životě 
Jana Tůmy. Zapátraly v Archivu bezpečnostních 
složek, kde obdržely kopii spisu o panu Tůmovi, 
a  vydaly se po  místech, která byla pro životní 
osudy pamětníka významná, a  natočily z  nich  
dokumentární video a  sepsaly jeho životní 
příběh. Kromě dalších výstupů pak ve  škole 
uspořádaly besedu se spolužáky a seznámily je 
s  životem Jana Tůmy a  vyhlásily literární a  vý-
tvarnou soutěž. Ze všech nejzdařilejších článků 
vznikl časopis s  odbornou tematikou a  zdařilé 
byly i portréty pana Tůmy.

PROJEKT SPORTÍK SE ÚSPĚŠNĚ ROZ-
JÍŽDÍ NA ČTYŘECH ZÁKLADNÍCH 
ŠKOLÁCH. PROFESIONÁLNÍ TRENÉŘI 
V HODINÁCH TĚLOCVIKU DĚTI UČÍ 
SEDMI SPORTŮM, A ROZVÍJÍ TAK 
JEJICH POHYBOVÉ DOVEDNOSTI. 
PROJEKT KOORDINUJE ANTONÍN 
BARÁK, DLOUHOLETÝ TRENÉR FOT-
BALOVÉ MLÁDEŽE, DALŠÍCH SEDM 
TRENÉRŮ DOCHÁZÍ DO HODIN 
TĚLOCVIKU.

Projekt, který zkušebně probíhá v  prvních 
a druhých třídách, vznikl vlastně náhodou, když 
se vloni několik trenérů potkalo při návštěvě 
francouzského olympijského centra. Shodli se, 
že při běžných hodinách tělocviku děti často 
nepoznají rozmanité sporty, kterým by se chtě-
ly později věnovat. A  tak se rozhodli školám 
pomoci. Do  projektu se zatím zapojilo sedm 
sportovních oddílů. Děti tak mají možnost zku-
sit si fotbal, házenou, florbal, basketbal, volej-
bal nebo třeba i judo a ragby. Vedou je zkušení 
trenéři, kterým nechybí nadšení ani odhodlání. 
Děti hodiny baví. „Ještě před letními prázdni-
nami se sejdeme s trenéry i zástupci škol, Spor-
tík vyhodnotíme a  případně se dohodneme 
na další spolupráci,“ říká radní pro školství Ma-

rie Kubíková (ODS), která projekt vítá a nebrání 
se jeho rozšíření i do dalších škol. Zatím projekt 
zkoušejí na základních školách A. Čermáka, J. A. 
Komenského, Dědina a Norbertov.

Fotbal i judo
Netradiční sporty si děti zkoušejí v  rámci pro-
jektu ministerstva školství Hodina pohybu na-
víc, kdy se ve školách přidává týdně jedna ho-
dina tělocviku.  „Sporty střídáme v  měsíčních 
blocích tak, aby děti získaly představu o sportu, 
ale příliš jsme je nezatížili. Nechali jsme si udě-
lat společné dresy, aby si nás děti zapamatova-
ly,“ říká trenér ragby Jan Macháček. Na projektu 
se podílí i  Ondřej Bílek, trenér házenkářského 
klubu Dukla Praha, který kvituje, že se do Spor-
tíku zapojili skutečně špičkoví trenéři, kteří mají 
dlouholeté zkušenosti s dětmi. Petra Michálko-
vá, zakladatelka Basketbalové školy Tygři Praha, 
chce děti naučit aktivně trávit volný čas, Jiří Va-
něk, pětinásobný mistr České republiky v judu, 
je dokonce diplomovaný trenér, dále Jakub 
Men hart a Michal Prokeš, trenéři florbalu a fot-
balu, mají také bohaté zkušenosti s trénováním 
dětí. „Radnici Prahy 6 patří dík  za  to, že jako 
jediná projekt, který měl být zaveden v  celé 
Praze, podpořila,“ říká poslední z  trenérů Jiří 
Zach, volejbalista, který věří v celorepublikový 
úspěch projektu Sportík.

Projekt Příběhy našich sousedů

Projekt Sportík zpestřuje tělocvik 
ve školách

Za odměnu do Berlína
Odměnou za  nejpovedenější výstupy i  závě-
rečnou prezentaci je třídenní poznávací výlet 
do  Berlína, kterého se zúčastní první tři týmy. 
Druhé místo obsadila ZŠ Komenského a na tře-
tím místě se umístila ZŠ Pod Marjánkou. Cesta se 
uskuteční přibližně v polovině června. Program 
bude podobný jako v minulých letech. Děti se 
dozvědí řadu informací o německé historii, ze-
jména o období druhé světové války a o rozdě-
lení Berlína na východní a západní část. Budou 
moci poznat rozmanitou architekturu Berlína 
a také navštíví některá muzea a památky.

MayDay 2019
Už po čtvrté se ZŠ J. A. Komenského  účastnila 
akce MayDay v  ZOO Praha. Letošní téma Jsme 
jeden svět bylo rozděleno na  sedm biotopů 
a  škola se zabývala oceánem, jehož motiv se 
prolínal všemi výrobky, na  jejichž zhotovení se 
podílely děti od první do deváté třídy i zaměst-
nanci školy. Ve středu 8. května se za krásného 
počasí vydalo do  ZOO přes 10  000 návštěvní-
ků, kteří si zde  mohli zakoupit drobné výrobky 
– bižuterii, vonné svíčky, magnetky, placky až 
po  nápadité dekorace do  bytů. Děti byly nad-
šené i  z  malování na  obličej, dětského koutku 
a  vystoupení roztleskávaček. Stánky a  aktivity 
pro návštěvníky obsluhovali žáci a učitelé školy 
– a  úspěšně. Utržili 9000 korun, které věnovali 
ZOO Praha. Ta se dlouhodobě podílí na ochraně 
volně žijících zvířat a do těchto činností tradičně 
zapojuje i školní kolektivy.

I LETOS SI NA NORBERTOVĚ DALI 
SRAZ ČARODĚJNICE, ČARODĚJNÍCI, 
MÁGOVÉ, KOUZELNÍCI I KOUZELNICE.
Všichni se slétli k  norbertovské základní škole 
a po té, co si zatančili svůj tradiční úvodní tanec, 
hlavní čarodějnice přivítala své služebně mladší 
a méně zkušené kolegy a pozvala je na studijní 
cestu kolem čarodějnického světa. Malí adepti 
kouzelnické profese si na  zastávkách v  Africe, 
Asii, Americe, Austrálii a samozřejmě Evropě vy-
zkoušeli, jak se čaruje v zahraničí, a pak se vrátili 
zpět na  ZŠ Norbertov, kde při opečených vuř-
tech a tanci pořádně oslavili svůj letošní slet.
Pestrý program škola připravila i na oslavu Dne 
matek, přilákala nejen oslavenkyně, ale i  tatín-
ky, babičky, dědečky. Po  obědě začali po  škole 
poletovat broučci, víly, berušky, rytíři i kovbojo-
vé. Všichni napjatě očekávali, kdy budou moci 
vystoupit se svým divadelním představením 
ve  školní jídelně. Ovšem snažili se,  jako kdyby 
opravdu vystupovali na světové divadelní scéně. 

Z Norbertova
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

Společenské 
setkání s grilováním

Plavenky  
pro seniory 

Příjemné odpoledne s  hudbou a  grilováním je 
připraveno pro obyvatele domů s  pečovatel-
skou službou. V pondělí 24. června si od 14 ho-
din užijí zahradní slavnost v Domě s pečovatel-
skou službou v Liboci, o dva dny se stejná akce 
koná v Domě s pečovatelskou službou ve Šlej-
nické.  Obyvatelé se zde setkají se zástupci pečo-
vatelské služby a městské části Praha 6. V obou 
případech zahraje k dobré náladě hudební sku-
pina divadla Semafor. 

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 VE SPO-
LUPRÁCI SE SPOLEČNOSTÍ SNEO 
PŘIPRAVILA I LETOS PRO SENIORY 
VOLNÉ PLAVENKY NA KOUPALIŠTI 
PETYNKA. 

Zhruba 3500 je jich připraveno k  vyzvednutí 
v  pokladně koupaliště a  budou vydávány až 
do vyčerpání. Kdo a jak může plavenku získat? 
Nárok na ni mají senioři starší 70 let s  trvalým 
bydlištěm na území Prahy 6, (s výjimkou Lyso-
lají, Nebušic, Přední Kopaniny, Řep a Suchdola). 
Plavenky si mohou vyzvednout po  předložení 
občanského průkazu, kde je vyznačen jejich 
věk i trvalé bydliště, přímo v pokladně Petynky. 
Poukázky budou vydávány pouze osobně.

UŽ 5. ROČNÍK CHARITATIVNÍHO 
ZÁBAVNÉHO ODPOLEDNE PRO DĚTI 
A FOTBALOVÉ NADŠENCE, KTERÉ 
USPOŘÁDAL NADAČNÍ FOND ŠESTÝ 
SMYSL ZA PODPORY MĚSTSKÉ 
ČÁSTI PRAHA 6, PŘINESL KŘEHKÉ 
AMÁLCE ČÁSTKU 90 166 KORUN.

Krásné počasí v  neděli 19. května přilákalo 
do  areálu fotbalového hřiště ČZU v  Suchdole 
mnoho dětí, pro něž zde byly připravené různé 
atrakce a  workshopy. Rodiče zde mohli sledo-
vat fotbalový turnaj známých osobností z Real 
Top Praha, který nakonec skončil vítězstvím 
týmu Nadačního fondu Šestý smysl. 
Výtěžek z  dobrovolného vstupného, sponzor-
ského daru od  FAČR a  dalších sponzorských 

darů činil krásných 90 166 korun. Křehké dvou-
leté Amálce bude z  těchto peněz zakoupe-
no speciální chodítko, které jí má dopomoci 
s  vertikalizací a  usnadnit pohyb, neboť jí bylo 
po narození diagnostikováno vzácné genetické 
onemocnění – osteogenesis imperfekta. Jeho 
základním projevem je vysoká křehkost kostí, 
která vede k opakovaným četným zlomeninám 
dlouhých kostí. Amálka má za  sebou již deset 
zlomenin a jedna nožička zůstává kratší. Amál-
ka se byla na Letním dnu podívat i se svým bra-
trem – dvojčetem Matyášem a celou rodinou. 
Od radního pro oblast sociálních věcí a zdravot-
nictví Mariána Hoška (KLID/KDU-ČSL) obdržela 
symbolický šek. 
Další fotografie z akce a podrobnosti o Nadač-
ním fondu Šestý smysl naleznete na www.nfse-
stysmysl.cz.

Sté narozeniny oslavila v polovině května 
Anna Bartošková. 
Květinu a dar za městskou část Prahy 6 jí pře-
dal radní pro sociální politiku Marián Hošek 
(KLID/KDU-ČSL). „Nechyběl přípitek a  hodi-
nové povídání o  dlouhém a  pestrém životě 
jubilantky. Ob divuji její životní optimismus 

i  v  situacích, které určitě nebyly lehké,“ říká 
radní Hošek. Mezi gratulanty se s dortem za-
pojily i ře ditelka Pečovatelské služby Prahy 6 
Lucie Trnková (vlevo) a  osobní pečovatelka 
paní Bartoškové Táňa Kociánová (vpravo), 
která je navržená na  Cenu kvality v  sociální 
péči za rok 2019.

Stoletá Anna Bartošková

Letní den s Šestým smyslem přinesl 
90 000 korun
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GENIUS LOCI 

VRCH PETŘÍN PATŘIL DLOUHÁ STA-
LETÍ STRAHOVSKÉMU KLÁŠTERU 
PREMONSTRÁTŮ A Z JEHO OPUKY 
BYL ZBUDOVÁN NEJEN PRAŽSKÝ 
HRAD, ALE I ŘADA DOMŮ STARÉHO 
I NOVÉHO MĚSTA.

Když se těžba přestala vyplácet, pronajali pre-
monstráti pozemky habsburskému státu, který 
je využíval jako vojenské cvičiště. Po I. světové 
válce přešly pozemky do  vlastnictví hlavního 
města Prahy, tento majetkový stav již trvá celé 
století. 
Zapůjčení strahovských lomů k tělovýchovným 
účelům a povolení ke stavbě stadionu schváli-
lo město československé obci sokolské v  roce 
1924, po  dvanáctiletém úsilí o  trvalé sokolské 
reprezentativní cvičiště. VIII. slet sokolů v  roce 
1926 se konal ještě v provizorních podmínkách 
v  dřevěných tribunách a  šatnách dle projektu 
architekta Františka Krásného. Přesto byla ka-

pacita tohoto provizoria již vyšší než 133 tisíc 
diváků.
V  roce 1930 vypsal pražský magistrát novou 
soutěž na  konečnou úpravu celého území 
 bývalých strahovských lomů, ze sedmi ode-
vzdaných návrhů zvítězil projekt architekta 
Aloise Dryáka. K  práci na  definitivním návr-
hu byli nakonec přizváni i  architekti František 
Balcárek a  Karel Kopp, kteří v  soutěži skončili 
na druhém místě.

Tři velká cvičiště
Konečný projekt předpokládal tři velká cvičiš-
tě a  sportovní plochy v  západovýchodní ose 
– slavnostní sokolský stadion s  kapacitou 180 
tisíc diváků, dále všesportovní stadion a menší 
cvičiště doplněné dřevěnými šatnami. Realiza-
ce projektu se ujalo ministerstvo veřejných pra-
cí a v době stupňující se hospodářské deprese 
se nakonec ukázalo jedinou státní zakázkou, 
kterou se podařilo uskutečnit. V  červnu 1932 
sledoval sokolské vystoupení prezident Tomáš 
G. Masaryk již z  pohodlně zařízené prezident-
ské lóže v této tribuně.

Zajímavá je koncepce rozmístění sportovišť, 
která vycházela z osy prodloužené Národní tří-
dy na temeno Strahova a byly na ni souměrně 
umisťovány stadiony i  šatny. Osa pokračovala 
na  západ, kopírovala dnešní Tomanovu ulici 
a  přes Vypich vedla až k  bojišti na  Bílé Hoře, 
kde sokolové v  roce 1920 k  300. výročí připo-
menutí bitvy vztyčili na již zapomenuté mohyle 
kamenný náhrobek. Osa byla lemována takzva-
nou Alejí Českých exulantů násilně smazanou 
v 70. letech 20. století výstavbou řadových ro-
dinných domků.

Strahovský stadion

GENIUS  LOCI  je známé latinské slovní 
spo jení znamenající „duch místa“. Pohle-
dem do   Wikipedie lze zjistit, že v  římské 
my tologii byl genius loci duch či bůžek 
ochraňující určité místo, často býval zobra-
zován jako had nebo jako postava s rohem 
 hojnosti. V  dnešním slovníku má tento 
výraz spíše význam specifické atmosféry 
dané oblasti.
Tento výraz použil světově proslulý norský 
historik a  teoretik architektury Christian 
Norberg  – Schulz v roce 1976 ve své  knize 
Genius loci – k  fenomenologii architek-
tury.  Od  dávných dob, připomíná autor 
v předmluvě, byl genius loci či „duch mís-
ta“  pokládán za konkrétní skutečnost, s níž 
se člověk setkává tváří v tvář a s níž se musí 
vyrovnávat ve  svém každodenním živo-
tě.  Architektura znamená zviditelňování 
genia loci a  úlohou architekta je vytvářet 
místa naplněná významy a  tak pomáhat 
člověku bydlet.
„Ochrana prostředí, míst k bydlení, hodnot 
a významů je předmětem památkové péče 
jako relativně mladé disciplíny, která se od-
víjí od  činnosti francouzského architekta 
Viollet-le-Duc v druhé polovině 19. století, 
a tudíž titulek záhlaví této rubriky je víc než 
na místě a věřím, že informace v ní budou 
čtenáře zajímavé,“ říká radní Eva Smutná.

CO JE GENIUS LOCI?Severní tribuna stadionu směrem 
k Břevnovu (rok 1926).
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Osa prodloužena z Národní třídy, přes 
Strahov až k bojišti na Bílé Hoře.
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ROZHOVOR
Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: Kateřina Šmíd a Kateřina Maršálová

PŘÍZNIVCI KRAUSBERRY URČITĚ 
NEBUDOU CHYBĚT V NEDĚLI 16. 
ČERVNA NA VÍTĚZNÉM NÁMĚSTÍ 
NA DEJVICKÉM HUDEBNÍM LÉTĚ, 
KDE LETOS MARTIN KRAUS SE 
 SVÝMI HUDEBNÍKY VYSTOUPÍ. 
JEJICH KONCERTY JSOU TOTIŽ 
VYPRODANÉ.

Na pódiu působíte jako opravdový šoumen, 
takový jste odmala? 
Ano, byl jsem třídní šašek už ve  škole, zavíral 
jsem se do skříně a dělal podobné hovadiny. 

Chudák maminka…
Spíš chudák tatínek, u  nás byl on tím šéfem 
 rodiny.

Jste stejně zábavný jako na  pódiu i  doma, 
když jedete autem…

Přesně naopak. Když jsem sám, bývám nevidi-
telný. Přísahám! Často mi lidé říkají, že to přece 
nemohu být já, že to není ten stejný člověk jako 
na pódiu. Jsem opravdu tichý a ušlápnutý. 
Pocházím ze Žižkova, a  když jsem tam začal 
šaškovat, dostal jsem přes pusu. Postupně jsem 
zjistil,  že je lepší emoce úplně nepouštět ven. 
Jen když máte jistotu, že vám nikdo nenabije.

A  co emoce, když vyjdete na  pódium před 
diváky? 
Tak to mě samozřejmě baví, tam si mohu dělat, 
co chci.

Platí, že čím více lidí v  sále, tím více vás to 
baví?
Ne, mně stačí klidně dvacet lidí. Když mě v dob-
rém vyprovokují, dělám blbosti s nimi.

Netoužíte tedy naplnit celý Strahov? 

Velké stadiony nebo velké festivaly nejsou ono. 
Stejně vidíte jen pět prvních řad, zbytek už ne-
znáte, je anonymní. Navíc ve  velkém prostoru 
se s diváky špatně komunikuje. Pro mě je ako-
rát Malostranská beseda s  kapacitou dvě stě 
 padesát lidí.  

Pro vás je to možná akorát, pro vaše přízniv-
ce nikoli. Víte o tom, že je neustále vyprodá-
no a nejde sehnat vstupenky? 
Vím.  Zjišťujeme, zda bychom tam nemohli hrát 
častěji. Dříve jsme střídali Besedu a Vagon, ale 

JSEM DUŠÍ BURAN

Martin Kraus

„VELKÉ STADIONY NEBO VELKÉ 
FESTIVALY NEJSOU ONO.“
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Vy asi nebudete obchodní typ.
Naopak, jeden čas jsem byl podle mě docela 
dobrý obchodník, ale nebavilo mě to. 

Co jste  prodával? 
Dovážel jsem klimatizace z Ameriky. Zkusil jsem 
obchodovat asi deset let, vydělal nějaké peníze, 
ale samozřejmě ne jako ti milionáři.  Ale vím, že 
bych to dokázal.  

Proč jste skončil? 
Nebavilo mě to. Musíte být seriózní. Když jsem 
měl obchodního partnera, o  kterém jsem si 
myslel, že se mu nebudu líbit, dělal jsem, že 
já nejsem já. Říkal jsem, že pan Kraus je někde 
na Havaji a do Prahy lítá jen na Vánoce. A že jsem 
pouze zaměstnanec, který s ním jedná. Opravdu 
to nebyla žádná legrace – buď musíte být slušný 
a decentní, nebo se vydávat za montéra.

ROZHOVOR

tam teď asi končíme, tak bychom chtěli hrát čas-
těji na Malostranském. To ale asi půjde až příští 
rok. Zase aby pak na nás nepřestali lidé chodit. 

Prý jste na  své muzikanty přísný? Je to 
 pravda? 
Ne, vůbec ne. To vám nikdo nemohl říct.

Řekl. Ale nevím, zda jste přísný i na sebe?
Jsem. 

Co to znamená? Že cvičíte každý den? 
Před každým koncertem si přehraji svoje pís-
ničky na kytaru anebo mám dvě na harmoniku, 
tak i  ty. A  také si zopakuji texty, protože si už 
novější nepamatuji. 

Pokud se nepletu, poslední CD – sedmé 
v  pořadí – vyšlo v  roce 2015 a  bylo to Best 

of 31. Není to málo na tak oblíbenou skupi-
nu s dlouhou historií? 
Je. Ale nemá se nám o to kdo starat.  Stejně jako 
o jejich prodej.  Zkoušel jsem shánět manažery 
a nedopadlo to. Buď to nedělali tak, jak jsem si 
představoval, nebo nefungovalo něco jiného.

Když bych si chtěla alespoň zkompleto-
vat sbírku těch starších, kde je seženu? 
Na  koncertech? 
Ani při koncertech. To bych musel zadat jejich 
dotisk. Je s tím spousta práce a ve finále pak má 
každý v kapele z CD desetikorunu. To za ty sta-
rosti nestojí. Podobně je to i s tričky. Necháte je 
natisknout, něco se prodá a  za  rok z  toho má 
člen kapely dva nebo tři tisíce korun. Ale celou 
dobu se o ten obchod musí někdo starat, počí-
tat to, peníze zdanit… To je moc práce. Vím to, 
protože bylo období, kdy jsem to zkoušel.
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Muzika vás tedy uživí?
Ano, mám už děti velké, nepotřebuji moc pe-
něz. Stačí mi na pivo a na benzin.

Na pivo asi ne, prý si vaříte vlastní. Tak co se 
třeba stát pivovarníkem?
To by šlo, ale mně se poslední dobou to vaření 
nedaří. Chtěl bych dělat plzeňské, ale mám spíš 
kvasnicové a nefiltrované. Vařit a hlavně filtro-
vat pivo, aby bylo jako to plzeňské, je moc složi-
té, těžké a drahé. 

Ale co si uvaříte, si také vypijete...
Mně to moje moc nechutná, tak ho rozdávám. 
Uvařím várku čtyřiceti padesáti piv a ta rozdám. 
Třeba mým muzikantům chutná, ale nesmí ho 
vypít moc, pak špatně hrají. 

A  proto jste se odstěhoval z  Prahy, abyste 
mohl na venkově vařit pivo? 
Ne, mě už  to v Praze nebavilo.  Jsem duší buran. 
Než jsem začal chodit v  Praze do  školy, vyrůs-
tal jsem u babičky na venkově, a ta mě učila, že 
nejlepší jsou duší burani. Že když bude válka, 
tak Pražáci umřou a  burani přežijí, protože se 
umějí najísta, a že husa je pak víc než akcie. Tak 
jsem se odstěhoval na venkov, už asi před dva-
ceti lety.

Vraťme se ještě do  Prahy, a  to do  slavného 
Houtyše, tedy Hostince u Tyšerů. Vzpomíná-
te na něj?
Nejprve jsem tam chodil moc rád. Žižkov nestál 
za nic, tam hráli dokola Dianu, kradli a byla to 
galérka. V té oblasti, kde jsem v šedesátých le-
tech žil, když měl někdo výuční list, tak to bylo 
skoro jako vysokoškolský diplom. Jednou jsem 
náhodou potkal na Matějské pouti nějaké holky 
z Dejvic, ty mě přivedly sem a to byl úplně jiný 
svět. Poslouchala se tady americká muzika, hrá-
lo blues.  Tak jsem sem od nějakých šestnácti či 
sedmnácti let jezdil. 

Jak vás tady tenkrát přijali coby Žižkováka?
Opil jsem se, abych se nestyděl, a  začal jsem 
před nimi hrát na  kytaru. Během pár měsíců 
jsem se tady seznámil s ostatními.  

Prý jste si rychle získal mezi nimi respekt. 
Bylo to díky kytaře? 
Ne, určitě ne. Jak někde nejste rodák a nechodil 
s nimi do školy, tak vás nikdy nevezmou za své-
ho. Neřekl bych, že bych měl respekt, ani teď 
ho nemám. 

Houtyš skončil s  privatizací domu, ve  kte-
rém byl. Ještě se potkáváte s lidmi, kteří tam 
s vámi chodili?
Ano, na Dejhuli třeba. Ale pro mě skončil Hou-
tyš daleko dřív. Už jsem to jednou kdysi někde 
řekl v novinách a oni se pak Hanspauláci straš-
ně urazili.  

Tak povídejte, jak to bylo...
V  sedmdesátých a  osmdesátých letech to byl 
podle mě nejlepší klub na  světě, jezdil jsem 
tam stopětadvacítkou ze Žižkova každý den. 
A  v  noci  zase nazpátek. Ale pak jsme dospěli 
a třeba Ivan Hlas se oženil a odstěhoval na Smí-
chov, další do  Karlína. Ta hospoda existovala 
ještě koncem osmdesátých let, tenkrát ji objevi-
li novináři, ptali se mě na ni a já jim odpověděl, 
že to tam bylo úžasné před deseti lety a teď už 
se tam nic neděje. Řekl jsem to možná trochu 
expresivněji.

Takže už je to pro vás minulost...
Včera jsem tam byl zrovna na procházce, je to 
tam hezké. Sedl jsem si na zídku Houtyše, dal si 
lahváče a jen tak sám pro sebe jsem tam seděl. 
Po čtyřiceti letech. 

Hrajete rád na Dejhuli?
Rád. Ale jen ob rok, protože si myslím, že je 
to tak akorát. A  také proto, že jde o  dobro-
činnou akci a  je velká poptávka, abyste hráli 
na   dobročinných koncertech. My máme zása-
du, že hrajeme pro charitu jednou  za rok – le-
tos je to Dejhule a loni jsme hráli pro dětskou 
 onkologii. Příští rok zase podpoříme někoho 
jiného.

Kdy jste se přestěhoval do Prahy 6?
Mám manželku z Prahy 6, poznal jsem ji – ostat-
ně jako všechny muzikanty, se kterými hraji –  
v Houtyši. Odstěhoval jsem si ji k sobě do bytu 
na Žižkov. A každý den jsme sem dojížděli. A asi 
v roce dva tisíce chtěla žena bydlet tady, a pro-
tože měla peníze, tak si tu pořídila byt. Já se 
odstěhoval na chalupu. Nyní se navštěvujeme, 
jsem třeba tři dny v týdnu tady a čtyři na chalu-
pě. Manželka, pokud zrovna o víkendu nehraje-
me, jezdí za mnou na chalupu…  Ale mohu říct, 
že jsem strávil na šestce celý život, i když jsem 
jezdil přespávat na Žižkov.

Když jste tady, chodíte na šestce na koncerty 
svých kamarádů nebo jinam za kulturou? 
Nechodím vůbec nikam, když mám volno, jdu 
u  nás do  lesa. Nyní mi prodali hodně dřeva, 
tak dělám dřevo na zimu. Těším se, že ve svém 
věku dokážu porazit strom, nařezat ho a naští-
pat. Pak když s těmi polínky v zimě topím, tak si 
pamatuji a některému třeba říkám: Tys mi nešlo 
naštípat!

Kde je to u nás? 
Divišov. Asi padesát kilometrů po  brněnské 
 dálnici.

Ještě bych zůstala na  šestce a  připomněla 
jméno čestného občana pana doktora Bet-
ky. Prý mu chodíte každý rok hrát na  naro-
zeniny. 
To byla klika, že se mi dostal do života. 

Chodíte mu hrát na narozeniny, protože vám 
zachránil život…  Jak se to stalo?
Nejprve jsem přišel do nemocnice s papírem, že 
mám bouli na krku, vyšetřovali mě, neměl jsem 
žádnou protekci, až přišel takový mladý doktor 
a povídá mi: Máte štěstí, ujme se vás pan pro-
fesor, protože má rád vaši muziku. Byl jsem rád 
a říkal jsem si, že aspoň k něčemu se big beat 
hodí.  Odvedl mě do  ordinace a  pan profesor 
na otázku, co mi je, dopověděl: No co by vám 
bylo, máte rakovinu a to na krku jsou metastá-
ze. Takto to na mě vybalil.

Co člověk v takové situaci udělá? 
Pamatuji si, že jsem vyšel z nemocnice a něja-
ký chlap mi nabízel za dvacku plyšovou opičku, 
abych prý přispěl na boj proti rakovině… 

Nakonec to dopadlo dobře…
Ano, jsem mu říkal, pane profesore, tak mi tedy 
tu rakovinu uřízněte, když musíte, ale chtěl 
bych dál mluvit a zpívat. Podíval se na mě s tím, 
že se nebavíme o  tom, jestli budu zpívat, ale 
jestli budu žít. Ale tak prý reaguje každý. 

Kolem vaší operace koluje určitá historka...
Pak mě tedy pan profesor operoval. Říkal, že si 
mě nechá na  večer, když by to trvalo dlouho, 
aby nemusel nikam spěchat. Má můj obdiv, 
protože ta operace trvá šest sedm hodin a  on 
dělá třeba dvě tři za den, tedy operuje patnáct 
hodin i více. To musí být šílené a náročné. Jde 
přece o život. Druhý den časně ráno mě vzbu-
dil, vyndal mi slavíka z krku, díru mi zakryl dlaní 
a povídá, řekni něco: tak jsem pozdravil, dobré 
ráno, pane profesore. On odpověděl, je to dob-
ré, mluvíš. Tak jedu na kongres do Anglie. A byl 
pryč. Je dobré, že se to povedlo, není větší hod-
nota než život. 

Martin Kraus (nar. 1955)
 nejprve hrál ve skupině Bluesberry
  v roce 1984 založil  vlastní formaci 

 Krausberry
  skupina vydala sedm alb, poslední před 

čtyřmi roky
  pravidelně vystupuje na Dejvickém 

hudebním létě
  hrají v Malostranské besedě a dalších 

pražských i mimopražských pódiích

„NECHODÍM VŮBEC NIKAM, 
KDYŽ MÁM VOLNO, JDU  

U NÁS DO LESA.“
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V PONDĚLÍ 17. ČERVNA VE 14 HO-
DIN PROBĚHNE V PŘEDPOLÍ PÍSEC-
KÉ BRÁNY SLAVNOSTNÍ ODHALENÍ 
LITINOVÉ PLASTIKY – FONTÁNY 
VĚJÍŘ ŽOFIE CHOTKOVÉ.

Proč právě vějíř? Jde o dobový symbol ženskos-
ti, který byl s  osobností hraběnky Žofie Chot-
kové úzce propojen. Spolu s  rukavičkami také 
zdobil její rakev. Autorkou plastiky je akademic-
ká sochařka Martina Hozová. Její návrh vybrala 
odborná komise jako vítězný v  rámci výtvarné 
soutěže, která byla vyhlášená v roce 2014 a zú-
častnilo se jí třicet sedm tvůrců. Zadání znělo 
– vytvořit moderní dílo s vodním prvkem, kte-
ré by připomnělo právě osobnost významné 
české šlechtičny. „Dotáhnout do cíle tenhle po-
mník, který radnice původně zamýšlela odhalit 
už v  roce 2014, tedy ke  stému výročí atentátu 
na následníka trůnu a jeho choť, vyžadovalo vel-
kou míru neústupnosti a trpělivosti. Když vidím 
výsledek, říkám si, že v tomhle případě to určitě 
stálo za to,“ konstatuje místostarosta pro kulturu 
Jan Lacina ( STAN) .

Spojení litiny a vodovodních trubek
Jednotlivé části vějíře jsou odlity z šedé litiny, 
tento v  minulosti hojně používaný materiál 
 doplňují ryze moderní instalatérské trubky, 
z  nichž je vytvořený mělký reliéf a  žebroví, 
připomínající skladbu vějíře. Rezavá patina 
symbolizuje zašlou slávu Habsburků. Velmi 
důležitá je také funkční stránka díla. Fontána 

bude v horkých dnech ochlazovat a zlepšovat 
mikroklima ve  svém okolí. Původním zámě-
rem výtvarné soutěže byla revitalizace jižního 
předpolí Písecké brány, připomínka význam-
né osobnosti a  stého výročí vypuknutí první 
 světové války. Vzhledem k  současným kli-
matickým změnám a opatřením na jejich zmír-
nění však dostává fontána novou, ryze praktic-
kou funkci.   

Plastika byla technicky náročná na  realizaci, 
 jejím spoluautorem a  zároveň autorem tech-
nického řešení je Jan Paclík. Byla vyrobena 
s  podporou firmy MCAE Systems, jednotlivé 
segmenty byly odlity v  jihomoravské Slévárně  
Kuřim. Autorem navazující technologické části 
je Jan Kuneš a  celkové architektonické řešení 
jižního předpolí Písecké brány navrhl Klement 
Valouch.

Vějíř Žofie Chotkové

 Žofie Marie Josefína Albína Chotková 
(1868 – 1914) byla vnučkou hraběte Karla 
Chotka, příslušníka staročeského šlechtic-
kého rodu Chotků z Chotkova a Vojnína, kte-
rý byl rakouským úředníkem, guvernérem 
ty rolským a  který se jako  nejvyšší purkrabí 
 Království českého významně zasloužil o roz-
voj Prahy.
 Hrabě Karel Chotek vešel ve známost pře-
devším svým urbanistickým počinem – stav-
bou takzvané Chotkovy silnice, nahrazující 
tehdejší obtížně sjízdnou starou cestu z dneš-
ního Klárova k  Písecké bráně, která výrazně 
zlepšila přístupnost severního předpolí teh-
dejší Prahy. Nechal parkově upravit sousední 
pozemky, kde vznikl v podstatě první pražský 
veřejný park – Chotkovy sady, s krásnými vý-
hledy na Prahu a Pražský hrad.
 Mladá Žofie byla dvorní dámou Isabely de 
Croy, manželky rakouského arcivévody Bedři-
cha Rakousko – Těšínského, známého též jako 

Markýz Gero ze Slezských písní Petra Bezruče. 
V  této pozici se seznámila kolem roku 1896 
s  rakouským arcivévodou Františkem Ferdi-
nandem d´Este, který byl po  tragické smrti 
císařova syna, korunního prince Rudolfa, ná-
sledníkem habsburského trůnu. Oba dva se 
do sebe zamilovali a začali si tajně dopisovat.
 Domněnku arcivévodkyně Isabely, že pří-
činou častých návštěv Franze Ferdinanda je 
její dcera, vyvrátil až náhodně zapomenutý 
medailonek s  Žofiinou podobenkou. Vztah 
následníka trůnu s  obyčejnou dvorní dámou 
poté způsobil u  vídeňského dvora společen-
ský skandál. Jejich láska byla ale nakonec 
silnější než všechny překážky a  tabu rodové 
nerovnosti, a  tak císař František Josef I. na-
konec jejich sňatek povolil. Následník trůnu 
se ovšem musel vzdát jakýchkoliv nároků 
na trůn pro své potomky. Svatba proběhla 1. 
června 1900 v  Zákupech a  nezúčastnil se jí 
nikdo z  císařské rodiny. Žofie byla sice císa-

řem povýšena na  kněžnu z  Hohenbergu, ale 
po celý zbytek života musela snášet ponížení 
při všech ceremoniálních událostech dvora, 
kdy ani nemohla vystupovat po  boku svého 
manžela.
 I proto žili manželé v ústraní na zámku Ko-
nopiště, který dal Franz Ferdinand přestavět 
a vytvořil zde harmonické prostředí pro svou 
rodinu, do které brzy přibyly tři děti, Žofie, Max 
a Ernst.
 Prvním společným vystoupením násled-
nického páru byla cesta Františka Ferdinanda 
na vojenské manévry do Sarajeva, kde se oba 
stali oběťmi atentátu, spáchaného bosensko-
-srbským politickým aktivistou Gavrilo Princi-
pem. Tato tragédie byla podnětem k zahájení 
první světové války a postava hraběnky Žofie 
se tak stala významnou osobností nejen čes-
kých, ale i světových dějin.     
 Po atentátu v Sarajevu byl na hraběnčinu 
rakev položen právě vějíř s  rukavičkami, tedy 
atributy, kterými byla opět zdůrazněna její pří-
slušnost k nižšímu stavu dvorní dámy.

ROD CHOTKŮ Z CHOTKOVA A PRAHA 6

Žofie Chotková s manželem 
Františkem Ferdinandem 
d'Este.
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PRVNÍ Z KOMENTOVANÝCH PRO-
CHÁZEK PO PRAZE 6, KTERÉ PRO 
VEŘEJNOST ZDARMA POŘÁDÁ 
MĚSTSKÁ ČÁST, SMĚŘOVALA 
V KVĚTNU NA BABU DO SVĚTOVĚ 
UNIKÁTNÍ OSADY BABA. 

Zájemci se s  průvodkyní Hedvikou Čenko-
vou vypravili mezi funkcionalistické vily, kte-
ré  patřily významným osobnostem třicátých 
let minulého století a  projektovali je neméně 
významní architekti v  čele s  Josefem Gočá-
rem nebo Pavlem Janákem, který je autorem 
 urbanistického plánu celé osady. Unikátní 
obytný soubor je kompaktním souborem 
ukázky funkcionalistické architektury, přičemž 

každý z  domů je jedinečný. Všechny pak spo-
jují ploché střechy s  terasou s  magickým vý-
hledem na  panorama Prahy. Poutavý výklad 
si i přes deštivé počasí přišla poslechnout více 
než desítka  zájemců. „Zájem lidí o  procházku, 
i  když pršelo, mne mile překvapil. Procházky 
se budou konat pravidelně každý měsíc,“ uve-
dl místostarosta Jakub Stárek (ODS), který se 
procházky účastnil, aby mohl odpovídat na pří-
padné dotazy, které by se týkaly aktuálních té-
mat Prahy 6.

NÁDHERNÉ POČASÍ A SKVĚLÝ HU-
DEBNÍ PROGRAM PŘILÁKAL O PO-
SLEDNÍM KVĚTNOVÉM VÍKENDU 
DO OBORY HVĚZDA BEZMÁLA PĚT 
TISÍC NÁVŠTĚVNÍKŮ. 

V působivém prostředí před letohrádkem si bě-
hem dvou dnů vychutnávali hudební nabídku 
festivalu Hvězdy ve Hvězdě, kterou pro ně při-
pravila Praha 6. 
Dramaturgie festivalu oslovila návštěvníky do-
slova všech generací, a tak před podiem tančily 
děti předškolního věku, rodiče je zpovzdálí po-
zorovali, starší posluchači vzpomínali u swingo-
vých a  jazzových melodií nebo semaforských 
klasik, partičky mladých při hudbě relaxova-
ly na  trávníku…zkrátka festival pro všechny. 
Hvězdou sobotního večera byla po  výtečné 

Lence Nové nebo skupině Milo bezprostřední 
a  okouzlující Monika Absolonová, vystupující 
s Boom!Bandem Jiřího Dvořáka. Sobotní hudeb-
ní maraton zakončilo promítání filmové lahůdky 
o kapele Queen Bohemian Rhapsody. 
Nedělní odpoledne odstartoval Big band 
ústřední hudby Armády ČR, který střídaly písně 
Petra Skoumala v  podání skvělých hudebníků 
Norbiho Kovacse, Pavla Skály, Olina Nejezchle-
by a dalších, orchestr Ježkovy stopy nebo sema-
forské melodie. Orchestr divadla Semafor však 
tentokrát místo Jiřího Suchého doprovodil jako 
host frontman skupiny Chinaski Michal Malátný. 
Hvězdou nedělního večera byl Václav Neckář, 
který nevynechal v hodinovém vystoupení žád-
ný ze zásadních hitů dlouhé kariéry. 
Hudební festivaly mají v Praze 6 dlouhou tradi-
ci. Hned v červnu se odehrají další dva. Dejvické 
hudební léto se koná 16. června na  Vítězném 
náměstí a o týden později to bude Hanspaulský 
hudební festival.

Poznejte šestku na procházkách

Hvězdy odstartovaly festivalovou 
sezónu v Praze 6

POUŽITÉ TUKY ROZHODNĚ NEPA-
TŘÍ DO ODPADU, NEBOŤ UCPÁVAJÍ 
KANALIZACI. 

Praha 6 chce svým občanům zjednodušit likvi-
daci tohoto odpadu, proto rozmisťuje do  ulic 
dvacet nádob na  sběr použitých olejů a  tuků. 
Tento pilotní projekt startuje 1. června, kde se 
v ulicích městské části objeví plastové nádoby 
o  velikosti 240 litrů, do  kterých mohou obča-
né odkládat použitý tuk a  olej v  uzavřených 
plastových lahvích. Jedna z  nich je umístěná 
ve sběrném dvoře Jednořadá 2124. Dvacet jich 
přibude do ulic na tato místa:
Na Pískách 2091/136
Sušická 856/40
Na Beránce 2068/17
Nám. Před Bateriemi 381/12
Střešovická 687/36
Na Petřinách 392/72
Heyrovského nám. 288/9
Pod Marjánkou 1664/6
Ledecká 85/3
Africká 628/34
Bělohorská 1686/118
Rooseveltova 400/25
Moravanů 2224/70
Šolínova 344/1
U Silnice 358/16
Ciolkovského 858/8
Velvarská 1654/1
Tomanova 2192/10
Nad Manovkou 309/67
Půlkruhová 655/2

Speciální popelnice
na použité oleje

Komentované procházky Prahou 6
22. 6. v 17 hod. Dokola kolem Kulaťáku. Sraz 
na rohu Šesťáku, před KFC
17. 7. od 18 hod. Zahradní čtvrť Ořechovka. 
Sraz proti zastávce tram. Vozovna Střešovice
21. 8. v 18 hod. Hanspaulku. Sraz na auto-
bus. zast. č. 131 U Matěje
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Přednáška v kostele 
sv. Vojtěcha 

Třináctá olympiáda 
petřinských školek

V pondělí 3. června od 20 hodin se koná v kos-
tele sv. Vojtěcha v  Thákurově ulici přednáška 
plzeňského biskupa Tomáše Holuba na  téma 
Papež František a mladí, církev a naslouchání – 
aneb co přinesla vatikánská synoda o  mládeži 
2018. Akci organizuje Česká křesťanská akade-
mie. Vstupné je dobrovolné. 

Mateřské školy z Petřin se opět utkaly při své 
třinácté olympiádě. Pořádala ji stejně jako 
v minulých letech školka Bubeníčkova.
Ve sportovní hale ZŠ a MŠ Věry Čáslavské se se-
šlo 50 soutěžících dětí nejen z této, ale i z okol-
ních školek – Volavkova, Sbíhavá, Na  Okraji 
a  pořádající školky Bubeníčkova. Své síly mě-
řily v  hodu do  dálky, štafetovém běhu, skoku 
do  dálky a  v  překážkovém běhu. Finálnímu 
klání předcházela školní kola v  jednotlivých 
mateřských školách, odkud vzešli finalisté. Děti 
nastoupily v dresech barvy své školky a se svo-
jí „olym pijskou vlajkou“. Vítězi se stali červení 
domácí, druzí skončili žlutí z  MŠ Sbíhavá, třetí 
modří z MŠ Volavkova, zelení z MŠ Na Okraji ob-
sadili čtvrté místo a medaili za 5. místo si odnes-
lo oranžové družstvo z MŠ Věry Čáslavské.

UŽ 26. ROČNÍK MEMORIÁLU JOSE-
FA ODLOŽILA SE KONÁ 3. ČERVNA 
NA STADIONU JULISKA A ZNOVU 
PŘIVÍTÁ CELOU ČESKOU ATLETIC-
KOU ŠPIČKU A ŘADU ATLETICKÝCH 
HVĚZD Z CELÉHO SVĚTA.

Memoriál má již řadu let pevné místo v evropské 
i světové termínové listině. Vždy začátkem červ-
na, na startu atletické sezóny, se zde dosahuje 
vynikajících výkonů. A mnohé vítěze memoriá-
lových disciplín poté zdobí olympijské vavříny 

a tituly mistrů světa a Evropy. Domácí atletická 
špička bude v  tomto roce usilovat, aby uspěla 
na podzimním mistrovství světa v Doha. A příští 
rok ji čeká soutěž nejvýznamnější – olympijské 
hry v Tokiu. A  tak řada reprezentantů počínaje 
Pavlem Maslákem, Jakubem Holušou, Jakubem 

Vadlejchem, Tomášem Staňkem a  konče třeba 
Bárou Špotákovou nebo Zuzanou Hejnovou, 
nevynechá příležitost utkat se s vynikající zahra-
niční konkurencí doma, na  Memoriálu Josefa 
Odložila. Podrobný program najdete na  www.
memorial-odlozil.cz.

V SOBOTU 8. ČERVNA SE USKU-
TEČNÍ PRVNÍ ROČNÍK RUN FOR 
HELP, COŽ JE NOVÝ KONCEPT BĚHU 
S CHARITATIVNÍM PODTEXTEM. 
START A CÍL JSOU NA LADRONCE. 
Na výběr máte dvě délky tratí. Registrace a pre-
zentace závodníků začíná v  pravé poledne. 
V 16 hodin startuje závod na 4 kilometry, o ho-
dinu později na  8 kilometrů. Od  15 do  15.30 

hodin se konají dětské závody na  1600 metrů. 
Od  19.30 hodin jsou všichni zváni na  koncert 
Jany  Kirschner. 
V čem je běh jiný? Závodníci platí startovné pří-
mo na transparentní účet, proto uvidí, kolik pe-
něz na něm aktuálně je (suma už v květnu pře-
sáhla 200  000 Kč). Částka bude na  závěr běhu 
věnovaná zapsanému spolku No foot no stress, 
který za ně nakoupí protézy pro sportující děti. 

Memoriál Josefa 
Odložila 2019

Běhat a pomáhat
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O VÍKENDU 29. A 30. ČERVNA PRO-
BĚHNE V PARKU MAXE VAN DER 
STOELA TURNAJ KRÁLŮ. JDE O PO-
KRAČOVÁNÍ ZAPOČATÉHO SERIÁLU, 
KTERÝ SE VĚNUJE ŽIVOTU ČESKÝCH 
KRÁLŮ. 

Tento ročník je věnován první polovině vlády 
Přemysla Otakara II. V pořadu budou moci diváci 
spatřit krále Přemysla Otakara II., jeho manželku 
Markétu Rakouskou i  jeho otce Václava I. Rytíři 
na koních budou v jezdeckém turnaji předvádět 
své dovednosti, srážet se z  koní a  poměří síly 
v  jednotlivých jezdeckých disciplínách. Nebu-
de chybět napětí, šerm, krásné dámy, množství 
historických rekvizit, stanů, dobových kostýmů. 
Součástí historické akce bude i dobová muzika, 
tržiště s občerstvením, rytíři, zbrojnoši, dobový 
tábor a podobně. 
Děti si budou moci vyzkoušet střelbu z  kuše, 
luku, hod oštěpem a mohou si obléci třeba i drá-
těnou košili. Zvláštní pozornost si jistě zaslouží 

oblíbená dětská ponožková bitva, kdy se proti 
sobě postaví malí bojovníci a pomocí ponožek 
svedou nefalšovanou bitvu.

HUDBA, DIVADLO, POEZIE NEBO 
TANEC ČEKÁ V SOBOTU 15. ČERV-
NA OD 13 DO 21 HODIN NA NÁ-
VŠTĚVNÍKY FESTIVALU NAUTIS 
FEST V PÍSECKÉ BRÁNĚ.
Na  dvou scénách se vystřídají hudební sku-
piny jako MSB (rock), Bílá nemoc, Purpur 
a T´N´T, zpěvačka Naďa Válová, divadelní spo-
lek Dr.amAS či taneční skupina ViViD, to vše 
pod moderátorským vedením herečky Mahu-
leny Bočanové. Multižánrový festival NAUTIS 
FEST, který každoročně vzniká ve  spolupráci 
zaměstnanců a  příznivců neziskové organiza-
ce Národní ústav pro autismus, dobrovolníků 
a lidí s poruchou autistického spektra, nabídne 
pestrou zábavu pro všechny věkové kategorie. 
Návštěvníci si budou moci užít i  bohatý do-

provodný program – nafukovací lezeckou stě-
nu, fotokoutek, výtvarný koutek nebo ukázky 
činnosti integrovaného záchranného systému. 
V rámci NAUTIS FESTU bude vyhlášen 8. ročník 
fotosoutěže O nejlepší fotku v modrém. 
Festival spojuje veřejnost bez ohledu na  dia-
gnózu a poskytuje příjemné a tolerantní pro-
středí, ve  kterém se budou návštěvníci cítit 
dobře bez ohledu na věk, pohlaví či diagnózu. 
Výtěžek z dobrovolného vstupného bude jako 
každý rok věnován na některou ze služeb Ná-
rodního ústavu pro autismus. Hlavním cílem 
NAUTIS FESTU je šířit a  zvýšit povědomí ve-
řejnosti o problematice autismu a bořit mýty 
o  tom, že lidé s  autismem jsou zcela závislí 
na pomoci druhých. 
Podrobný program festivalu je k  dispozici 
na www.facebook.com/nautis.cz.

HUDEBNÍ FESTIVAL BACH FOR ALL 
POKRAČUJE V ČERVNU DVĚMA 
KONCERTY. 

Ve středu 12. června v Tereziánském sále Břev-
novského kláštera klavírista Karel Košárek uvede 
netradiční  program, kdy spojí Bachova didaktic-
ká díla z Výmaru s fugami D. Šostakoviče. V úterý 

18. června jste zváni na  koncert předního čes-
kého varhaníka Jaroslava Tůmy –  v překrásném 
prostředí baziliky sv. Markéty v  Břevnovském 
klášteře uvede skladatelovu varhanní partitu, 
toccatu, preludium a fugu včetně autentických 
improvizací. Výtěžek z koncertu bude věnován 
nadačnímu fondu Pink Bubble. Vstupenky mů-
žete zakoupit na www.bachforall.cz

EXHIBIČNÍ UTKÁNÍ V KOŇSKÉM 
PÓLU SE BUDE KONAT 8. ČERV-
NA OD 14 HODIN NA LOUCE 
NA  VYPICHU.  

Utkají se zde tři týmy a nabídnou tak jedinečný 
sportovní zážitek. Koňské pólo je týmový sport, 
který se opět rozšiřuje v České republice, a  jak 
ukážou členové Gill Polo Clubu, můžou ho hrát 
všechny věkové skupiny i celé rodiny. Jak tako-
vý zápas ve  skutečnosti vypadá, jak velcí jsou 
pólo poníci a co ke hře potřebují? Přesvědčte se 
osobně a staňte se součástí akce Pólo v parku. 
O tom, kdo vyhraje, rozhoduje rychlost koní, ale 
i zkušenost jezdců.

Turnaj králů 

NAUTIS FEST s bohatým programem

Bach pro všechny v Břevnovském klášteře

Koňské pólo 
na Vypichu  
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INZERCE

ON-LINE VSTUPENKY A NĚKTERÉ 
LÍSTKY PRODÁVANÉ V POKLAD-
NĚ DEJVICKÉHO DIVADLA JSOU 
OD ČERVNA POUZE NA JMÉNO. 
DIVADLO V SOULADU S NOVÝM 
NÁVŠTĚVNÍM ŘÁDEM A OBCHODNÍ-
MI PODMÍNKAMI BUDE PŘI VSTUPU 
KONTROLOVAT LÍSTKY SPOLU S DO-
KLADEM TOTOŽNOSTI NÁVŠTĚVNÍKA.
Jde o  reakci na  nelegální prodej vstupenek 
překupníky. „Divadlo velmi mrzí, že muselo 
přistoupit k tomuto opatření, a velice se tímto 
všem poctivým divákům omlouvá, ale věříme, 
že je přijmou s  pochopením. Naší snahou je, 
aby si vstupenky mohlo koupit  nejvíce těch, 
kteří do  divadla opravdu chtějí jít, případně 
mají vstupenky jako dárek pro své nejbližší, je-
jichž jméno při nákupu uvedou,“ říká ředitelka 
Eva Kejkrtová Měřičková a  dodává, že změnit 
jméno, pokud někdo nebude moct vstupen-
ky využít, půjde prostřednictvím obchodního 

oddělení divadla. Zatím není jasné, zda je pro-
dej na  jméno pouze dočasným, nebo stálým 
opatřením. Divadlo po určité době vyhodnotí, 
jak moc se podařilo zamezit překupnictví se 
 vstupenkami.
Dejvické divadlo zároveň řeší, co se vstupen-
kami, které už si lidé koupili od  překupníků. 
„V  současné době jsme v  kontaktu s  několika 
podvedenými a situaci řešíme individuálně pří-
mo s nimi,“ říká ředitelka divadla a doporučuje 
všem, kdo získali lístky nepřímo, aby se s diva-
dlem spojili a situaci řešili. Jinak se může stát, že 
nebudou na představení vpuštěni.  Určitě toto 
opatření není namířené proti divákům, ale proti 
nelegálnímu navyšování  ceny. 

Více vstupenek do dražby
Dejvické divadlo také plánuje uvolnit více vstu-
penek do dražby, a to od září, tedy od srpnové-
ho předprodeje. Dražby už fungují delší dobu, 
je do  nich ovšem uvolněno jen několik lístků 
a výnos podporuje charitativní projekty, napří-

klad Klub nemocných cystickou fibrózou, Cestu 
domů, Nadace Leontinka a Pferda. Tento projekt 
bude pokračovat. Vedle něj se uvolní další líst-
ky a výnos z nich zůstane Dejvickému divadlu. 
„Diváci, kteří takto vstupenky vydraží, se stanou 
našimi  anonymními sponzory, nikoli sponzory 
překupníků. Dražitelé se samozřejmě budou 
moci rozhodnout, zda chtějí zvýšenou cenou 
za  vstupenky podpořit charitativní projekty, 
nebo přímo divadlo,“ dodává Eva Kejkrtová 
Měřičková. Nový návštěvní řád najdou návštěv-
níci na  www.dejvickedivadlo.cz/navstevnirad 
a v tištěné podobě bude k dispozici u pokladny.

Změna prodeje vstupenek 
do Dejvického divadla
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Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Spolek Veleslavín-Vokovice k životu se obrátil ote-
vřeným dopisem na starostu s cílem zjistit, jaké má 
MČ s Veleslavínem záměry v oblasti dopravy. Od-
pověď zatím nepřišla, a proto se pokusme shrnout 
informace, které jsme získali z veřejně dostupných 
zdrojů.
Chvályhodná myšlenka MČ uspořádat soutěž 
na  řešení Veleslavína byla pozastavena. Zbyl z  ní 
záměr na  výstavbu parkoviště P+R u  nádraží Ve-
leslavín a soutěž SŽDC na nové nádraží. Veleslavín 
je jeden z nejvytíženějších dopravních uzlů v Pra-
ze. Bez komplexního řešení je riziko, že dojde k po-
stupné neřízené zástavbě celé oblasti. Řeší se části 
celku bez jasných návazností, namísto aby se dik-
tovaly podmínky jednotlivým částem celku.
 Pro celou oblast je klíčový Plán udržitelné mobility 
Prahy a okolí (PUMPO), což je souhrn projektů, kte-
ré chce hlavní město realizovat nebo aspoň zahájit 
do roku 2030. Schvalování však probíhá bez aktivní 
účasti MČ Prahy 6. Z pohledu Veleslavína vyplývá 
ze zadání PUMPO několik důležitých faktů:
• PUMPO počítá s  nárůstem počtu cestujících 
na letišti do r. 2030 na 19 milionů. Odhad je zjev-

ně podceněný vzhledem k záměru paralelní dráhy. 
Železnice na  letiště bude před rokem 2030 těžko 
dokončena. Do tendru DP na velkokapacitní letišt-
ní autobusy se nikdo nepřihlásil. Tedy dalších mini-
málně 10 let počet cestujících na letišti bude růst 
a na jeho dopravní obslužnosti se nic nezmění.
• Podle demografických modelů dál poroste po-
čet obyvatel metropolitní oblasti na SZ od nás, tím 
poroste i  intenzita dopravy na  Horoměřické. Zvy-
šuje se riziko dalšího nárůstu dopravy i přes Krutec 
na Veleslavín.
• Developerská výstavba v místě Aritmy a kolem 
Džbánu přivede další auta do oblasti Veleslavína.
• Parkoviště P+R na Dlouhé Míli popř. u tramvaje 
na Dědinské v PUMPO nejsou zahrnuty.
• Komise dopravy řešila v březnu integraci Slán-
ska do PIDu s tím, že na Veleslavíně budou končit 
min. 2 další autobusové linky.

Tohle všechno sečteno znamená významné riziko 
dalšího nárůstu zatížení obyvatel oblasti i Prahy 6. 
Pokud chce MČ něco udělat pro občany, navrhuje-
me následující:

1. Se souhlasem pro jakékoliv dopravní stavby pro 
IAD počkat, až budou k dispozici dlouhodobé vý-
sledky měření kvality ovzduší z nových měřidel.
2. Tvrdě požadovat, aby rozšíření letiště, pokud je 
vůbec nutné, bylo podmíněno dokončením kole-
jové dopravy na letiště.
2. Ze všech sil tlačit na urychlení modernizace Bu-
štěhradské dráhy.
3. Zastavit záměr P+R na Veleslavíně, přivedlo by 
další auta do přetížené oblasti. Naopak požadovat 
výstavbu P+R na Dlouhé Míli a popř. na Dědinské 
u konečné tramvaje a u žel. st. Praha Ruzyně. Tram-
vajová trať má blízko k realizaci a u železnice může 
být parkoviště hned. I při současné frekvenci vlaků 
jde o kvalitní spojení k metru.
4. Oživit studii na  komplexní řešení Veleslavína 
a do té doby zřídit stavební uzávěru.
5. Aktivně vstoupit do  jednání s  MHMP na  téma 
PUMPO, aby nebyl schválen bez záměrů na území 
P6.
P. Charvát, Společně pro 6, J. John, Veleslavín-
-Vokovice k životu

Jak dál s dopravou na Veleslavíně

Letem světem

Na  řešení území skladů a  Armády ČR v  Ruzyni 
se v  ideové soutěži v  roce 2010 sešlo 51 návrhů 
na  obytnou čtvrť pro zhruba 10 tisíc obyvatel. 
Z  původního záměru transformace celého území 
během doby AČR odstoupila (cca 45 % celkové plo-
chy), v  současné 
době je projed-
návána změna 
územního plánu 
Z2841, která zahr-
nuje pouze oblast 
skladů. Podkla-
dovou studii pro 
Z2841 zpracovává 
za  1,5 mil. Kč bez 
DPH z  rozpočtu 
P6 atelier Jakub 
Cígler architekti. 
Rada MČ P6 v  za-
dání pro studii (bez 
plochy AČR) uvádí nadále max. 10 tis. obyvatel, 
částečně zveřejněná studie uvádí “jen” 8.500.
Spolu s  komisí územního rozvoje Rada MČ poža-
duje zástavbu tří až šestipodlažní (na  veřejných 
prostranstvích připouští “lokální dominanty”) 
a pamatuje i na školská zařízení (ZŠ i MŠ) i veřejné 

vybavení. Dopravně oblast obslouží prodloužená 
tramvaj na  Dědinu a  nová zastávka na  moderni-
zované železnici. Pro parkování má být 6.600 míst. 
Problematické však zůstává dopravní napojení 
z Evropské. Studie se nezabývá funkčními vazbami 
na okolní zástavbu.
Zastavitelnost území vystihuje v  ÚP tzv. koefici-
ent podlažních ploch (KPP, podíl hrubých podlaž-

ních ploch (HPP) 
a  plochy záměru). 
Ve  zpracované 
studii jsou jen 
přibližné objekty 
a  HPP jsou zpra-
covány s  jistou 
mírou neurčitos-
ti. Obytná plo-
cha je rozdělena 
do  třech oblastí 
zařazených do ka-
tegorie "G" - pro 
ni je definován 

rozsah KPP 1,4 až 
1,8. Budoucí žadatel o územní rozhodnutí musí “G” 
respektovat, může ale navrhnout zástavbu (do KPP 
1,8) hustší nebo i vyšší, dokonce 8+ podlaží. Nová 
metodika ÚP ze září 2018 ještě “podmínečně” 
umožňuje navýšení KPP na  2,2 k  hranici vyšší ka-
tegorie H. Dvě ze zmiňovaných oblastí mají KPP 

Kampus v  Dejvicích ožije, ul. Technická je 
na  zkoušku od  května pouze pro pěší.  
Podle developerů se stabilizuje v  metropoli 
trh s novými i staršími byty. V nabídce je 6605 
starších a  5400 nových bytů.   Praha a  MČ 
vlastní zhruba 2000 prázdných bytů, většinou 
v  dezolátním stavu.   OC Šestka má nové 
nájemce, v roce 2021 čeká 5 mil. návštěvníků.  
  Praha schválila studii “vodní tramvaje”. Na-
sedat bychom mohli v  Podbabě a  u  Říčky.  
Další studie zváží prodloužení tramvaje z Vypi-
chu do Motola.   Tramvaj spojující Podbabu 
a Bohnice je zpět ve hře. 
J. Koňaříková, J. Škvor, Společně pro 6

Vyjádření radnice k tomuto tématu najdete 
na straně 5. 

zřetelně blízký hodnotě 1,4 a  tedy i  blíže k  nižší 
kategorii “F” - bylo by rozumné, aby MČ zde tento 
kód požadovala, lépe odpovídá předložené studii 
a možnostem území.
Předložená studie je pouze podkladem k projedná-
ní změny ÚP. Není právně vymahatelná. Vizualizace 
nepředstavují budoucí realitu. Jak se podaří doplnit 
území funkční čtvrtí, aby se utvořilo pohodlné měs-
to krátkých vzdáleností, s  adekvátní vybaveností, 
s  reakcí na  potřebu zmírnění tepelných ostrovů, 
rozvoje zeleně, využitím srážkové vody? Samotná 
podkladová studie k Z2841 k tomu  nestačí.
J. Škvor, V. Hodek, Společně pro 6

Jak vysoko zamíří Nová 
Ruzyně?

Podkladová studie pro změnu územního plánu rozvojového území 
Ruzyně, Jakub Cígler architekti.
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ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2019

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.

● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-

vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 

rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

3. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Haberfeldova x Anhaltova

2. Moravanů x Libovická

4. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Ve Višňovce x K Mohyle

2. Ruzyňská x Ledecká

3. nám. Čs. povstání

5. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pelikánova u potoka za domem č. 115/4

2. U Silnice x Nová Šárka – pod separací

6. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Brodecká x Únětická

2. U Silnice x Ke Džbánu

3. Radistů x Navigátorů

10. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Vlastina x U Silnice

2. Ciolkovského x U Valu

11. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Středu x Na Volánové (trafo)

2. U Stanice x U Kolejí

12. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. José Martího

2. Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí

3. Evropská x Přední

13. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Osamocená

2. V Nových Vokovicích x U Vokovické školy

17. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Manská zahrada proti č. 309/67

2. Kralupská x Dobrovízská

18. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Zličínská x U Světličky

2. Pod Mohylou x Chrášťanská

19. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Motolskou nemocnicí x Kukulova

2. Bolívarova před č. 35

20. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Říčanova x Řečického

2. Šultysova x Pětipeského

24. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Anastázova – parkoviště u Patočkovy ul.

2. Za Kajetánkou – slepý úsek

25. 6. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Talichova – slepý úsek

2. Evropská x Vostrovská

1. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Václavkova – nádraží Praha Dejvice

2. Dejvická x V.P.Čkalova x Jaselská

3. Terronská x Albánská

2. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Kafkova x Buzulucká

3. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Českomalínská x Juarézova

2. Čs. armády x Eliášova

3. Pod Kaštany x Jaselská

Na jednotlivá stanoviště budou kontejnery při-
staveny ve dvou variantách. Kontejnery přista-
vené od pátku do soboty budou na stanoviště 
přistaveny vždy v pátek nejpozději do 12 hod., 
odvoz bude proveden v sobotu ve 22 hod. Kon-
tejnery přistavené od neděle do pondělí budou 
přistaveny vždy v neděli nejpozději do 12 hod. 
s odvozem v pondělí ve 22 hod. V případě na-
plnění je zajištěna pravidelná výměna. Po svo-
zu bude dodavatelskou firmou zajištěn úklid 
 stanoviště.

Prosíme občany, aby u všech kontejnerů dodr-
žovali třídění odpadu dle označení kontejnerů.
DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT: živnos-

tenský odpad, nebezpečný odpad (např. auto-
baterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), stavební odpad, dále 
pak pneumatiky, elektrospotřebiče, televizo-
ry a  PC monitory, počítače, lednice, mrazáky 
a sporáky.

Pá – So 31. 5.– 1. 6.
Cukrovarnická před č. o. 77/896
Pod Drinopolem x Mládeže
Šultysova x Pětipeského
Cukrovarnická x Pod Vyhlídkou
Ve Střešovičkách x Radimova

Ne – Po 2.–3. 6.
Na Kuthence x Na Čihadle
Malobřevnovská x Falcká

Na Bateriích u č. 27
Pod Novým lesem x Nový Lesík
José Martího u lávky k zahrádkám

Pá – So 7.–8. 6.
Pelikánova u potoka
Stochovská x Sobínská
Padesátník
Bolívarova před č. 25
V Sedlci proti č. p. 9/23

Ne – Po 9.–10. 6.
Nad Šárkou x Na Beránce
U Kolejí x Za Vokovickou vozovnou
V Podbabě proti č. 28
Sibeliova x Na Hubálce
Na Okraji x Polní

JARNÍ ÚKLID III. ČÁST



INZERCE

INZERCE

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278



28 červen 2019

ANTI.KVARIÁT DD
4. 6. ve 20 hod. / Co.media 
Intermediální integrál Martina Myšičky. 
12. 6. ve 20 hod. / Vyprávění na přání – vypráví 
Justin Svoboda.

KULTURNÍ PROGRAMY

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.

4. 6. Kytice  
5. 6. Kdyby tisíc klarinetů  
6. 6. Šest žen  
7. 6. Možná že jistě ale určitě snad  
8. 6. Malý princ - Hudební divadlo dětem  
10. 6. Všechnopárty 
11. 6. Všechnopárty 
12. 6. Čochtanův divotvorný hrnec  
14. 6. Co na světě mám rád  
17. 6. Domácí@štěstí.hned  
18. 6. Kdo jinému jámu kopá toho píseň zpívej  
19. 6. Kytice  
20. 6. Čochtanův divotvorný hrnec  
21. 6. Prsten pana Nibelunga  
22. 6. Kdyby tisíc klarinetů  

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

1. 6. 15:00 Divadlo Fígl: Čaroděj ze země Oz
1. 6. 20:00 KONCERT / Zabloudil(a), Ruinu
3. 6. 18:00 VERNISÁŽ / Výstava Atelieru Kaštan, 
vstup volný. Volnost, svoboda a naděje.
3. 6. 20:00 Letní setkání Osamělých písničkářů
4. 6. 18:30 Zdeněk Lukeš: Od secese k sorele aneb 
Bohumír Kozák
4. 6. 19:00 213. JAZZMÁNIE – Bill Evans 90, Bran-
ford Marsalis, Wolfgang Muthspiel. Poslechový 
pořad, vstup volný.
5. 6. 20:00 KONCERT / Sól (US), Necrodancer (FR), 
Edith
6. 6. 20:00 KONCERT / Eva Henychová, Slávek 
Klecandr
7. 6. 20:00 KONCERT / Jiříkovo vidění, The Guilty 
Pleasures
8. 6. 15:00 Divadlo v batohu:  O mlsném medvíd-
kovi
8. 6. 17:00 FESTIVAL / 18. Dylan Days – Zimmer-
man Frei
10. 6. 20:00 KONCERT / Končinna, Jana Vébrová
11. 6. 20:00 POSLECHOVÝ VEČER / Turek & Turek 
uvádí. Hudba v souvislostech i nečekaných spo-
jeních. 
12. 6. 20:00 KONCERT / Swing Cheek
13. 6. 20:00 KONCERT / Petr Hilský & Jamsessžer
14. 6. 19:30 FILM & KONCERT / Nauzea Orchestra, 
Plum Dumplings
15. 6. 15:00 FESTIVAL / Kašler 2019
Studentská přehlídka Gymnázia J. Keplera na-
bídne půldruhou desítku folkových, rockových 
i elektronických vystoupení.
17. 6. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)
kování  
18. 6. 20:00 KONCERT / Prague Acoustic Guitar 
Night: Geordie Little (AUS), Adam Morkus (CZ)
19. 6. 20:00 KONCERT / Džezvica
24. 6. 19:30 KONCERT / Kaštan open air: Mucha

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 224 316 784, 
www.spejbl-hurvinek.cz.

1. 6. 14,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
2. 6. 14,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
4. 6. 10,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
5. 6. 19,00 Spejbl versus Drákula
6. 6. 10,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
8. 6. 14,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
9. 6.  10,30 Jak s Máničkou šili všichni čerti
11. 6. 10,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
12. 6. 10,00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
15. 6. 14,00 Pohádky pro Hurvínka
16. 6. 10,30 Pohádky pro Hurvínka
23. 6. 14,00 Hurvínkův popletený víkend

DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace vstu-
penek: tel. 233 332 430, rezervace@dejvickedi-
vadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. Začátky 
představení v 19:30, není-li uvedeno jinak.

3. 6. Vražda krále Gonzaga
5. 6. Přízraky
9. 6. Kakadu
10. 6.    Marná lásky snaha. Večer s profesorem 

Martinem Hilským.
11. 6. Dealer’s Choice
12. 6. Brian
13. 6. Absolutno
14. 6. Interview
15. 6. Ucpanej systém
16. 6. Zimní pohádka
19. 6. Přízraky
20. 6.    Laboratoř Simony Babčákové. Freestylová 

improvizace.
21. 6. Elegance molekuly
23. 6. Elegance molekuly
25. 6. Spříznění volbou
26. 6. Spříznění volbou (derniéra)
 27. 6. Dabing Street
28. 6. Dealer’s Choice (s anglickými titulky)

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 
60 Kč, Baby kino 80 Kč.

1. 6. 14:00 Aladin
16:00 Pokémon: Detektiv Pikachu
18:00 Rocketman
20:00 NEW INDIAN MOVIE - NGK: Nandha Gopalan 
Kumaran 

2. 6. 14:00 Hledá se Yetti
16:00 Aladin
19:30 Monstrum z galaxie Arkana /projekce z pů-
vodní filmové kopie 

3. 6. 16:00 Trabantem tam a zase zpátky /kino 
senior
18:30 Rocketman
21:00 Tři blízcí neznámí

4. 6. 18:30 Tři blízcí neznámí
21:00 Godzilla II Král monster

5. 6. 18:30 Zlo s lidskou tváří
21:00 Mirai, dívka budocnosti

6. 6. 16:00 Teroristka/kino senior
18:30 John Wick 3
21:00 Bolest a sláva

7. 6. 18:30 X-Men: Dark Phoenix
21:00 John Wick 3

8. 6. 14:00 Psí poslání 2
16:00 Avengers: Endgame (dabing)
19:30 Avengers: Endgame (titulky)

9. 6. 14:00 Aladin
16:00 TvMiniUni a zloděj otázek
18:30 Rocketman
21:00 X-Men: Dark Phoenix

10. 6. 16:00 Manželské etudy: Nová generace/kino 
senior
18:00 Zlo s lidskou tváří
20:30 Velká nádhera

11. 6. 18:30 Tři blízcí neznámí
21:00 Bolest a sláva

12. 6. 19:30 Bufo Alvarius
21:00 Rocketman

14. 6. 16:00 Prado– sbírka plná divů /kino senior
18:30 X-Men: Dark Phoenix
21:00 Muži v černém: Globální hrozba 

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: 
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVA
Renata Fučíková: Stories / Retrospektivní výstava 
přední české ilustrátorky představuje klíčové body 
její práce posledních 30 let.
Doprovodný program
8. 6. v 19 hod. / Umělec v hladovění - workshop 
a prohlídka výstavy
9. 6. v 16 hod. / Jak se kreslí historie – workshop 
s Renátou Fučíkovou
16. 6. v 16 hod. / Obrazy z dějin – nedělní tvůrčí dílna

25. 6. 19:30 KONCERT / Kaštan open air: Hm…
26. 6. 20:00 KONCERT / Orchestr posledního dne, 
Rudovous
27. 6. 20:00 KONCERT / Ty syčáci, Květy
Výstava: 
3. 6. – 28. 6. / Každoroční výstava Atelieru Kaštan
Práce dětí, studentů, dospělých a seniorů – letos 
na téma: Volnost, svoboda a naděje.

LETNÍ KINO u Keplera
Začátek vždy ve 21.30 hodin.

6. 6. Trabantem tam a zase zpátky
13. 6. Oni a Silvio
20. 6 . Kafarnaum
27. 6. Tranzit



KULTURNÍ PROGRAMY

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, 
Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6. 
Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěvy je 
možné po předchozí rezervaci. Tel.: 224 312 012, 
www.muzeumprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov 
/ Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 
233 323 997, www.muzeumprahy.cz, otevřeno: út, 
čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
do 29. 9. 2019
Božena Rothmayerová Horneková a Alice Masary-
ková. Svěřenkyně a mentor (1926–1939). Vzájem-
né vztahy mezi dvěma osobnostmi ženské kultury 
20. a 30. let 20. století.

PŘEDNÁŠKY
12. 6. 17 hod. Dvakrát Barrandov. Od filmové 
továrny k panelovému sídlišti. Přednáška přiblíží 
historii postupného budování Barrandova od dob 
Československa až po současnost. Přednášející: 
Ing. arch. Petr Krajči.

KOMENTOVANÉ VYCHÁZKY
25. 6. 17 hod. Od Müllerovy vily přes Dehnice 
k usedlosti Hadovka. Ořechovkou a následně pod-
chodem pod Buštěhradskou dráhou až do Dehnic, 
původní vsi, kterou dnes známe jako Dejvice. 
Vycházka je zahájena ve Studijním a dokumen-
tačním centru Norbertov. Průvodkyně: Hedvika 
Čenková.

ŠESŤÁK na VÍTĚZNÉM 
NÁMĚSTÍ
2. 6.  9:00–13:00 Květinový trh a workshop „Deko-
race z živých květin“
6. 6. 17:00 – 21:00 Forró Prague – Tančírna Latino. 
Taneční lekce od 18 hod.  
7. 6. 16:00 – 21:00 Festival Praha žije hudbou – 
Busking. 
9. 6. 9:00 – 13:00  Květinový trh a workshop „Pěsto-
vání bylinek“ 
11. 6. 17:00 – 19:00  Workshop „házení lahví“ 
12. 6. 15:00 – 19:00  Vetešák a výtvarná dílna pro děti 
13. 6. 18:30 – 21:00  Klavírní koncert: Nicholas 
Spousta
14. 6. 17:00 – 21:00   Zig Zag – Swingová tančírna. 
Taneční lekce od 18 hod.  
16. 6. 9:00 – 13:00  Květinový trh a workshop 
„Dekorace z živých květin“   
19. 6. 17:30 – 18:30  První pomoc na dovolené – 
přednáška s diskuzí   
20. 6. 17:00 – 21:00  Forró Prague – Tančírna Lati-
no. Taneční lekce od 18 hod.  
21. 6. 18:30 – 20:30  Kaczi – Multiinstrumentální 
koncert 

15. 6. 14:00 Psí poslání 2
16:00 Muži v černém: Globální hrozba 
18:00 Muži v černém: Globální hrozba 
20:00 Avengers: Endgame 

16. 6. 10:00 Štístko a Poupěnka: Jedeme na výlet 
/ koncert
14:00 TvMiniUni a zloděj otázek
16:00 Muži v černém: Globální hrozba 
19:30 Nebeští jezdci /projekce z původní filmové 
kopie

17. 6. 16:00 Trabantem tam a zase zpátky/kino 
senior
18:30 Zelená kniha
21:00 Mládí

18. 6. 18:30 Zelená kniha
21:00 Punk je hned!

19. 6. 16:00 Klimt & Schiele – Erós a Psyché /kino 
senior
18:30 Punk je hned!
21:00 Poslední večery na Zemi

20. 6. 20:30 NT Live: Audience (H. Miren v roli 
královny Alžběty II.)/záznam představení

21. 6. 16:00 Teroristka/kino senior
18:30 Neviditelné
21:00 Podfukářky

22. 6. 14:00 Tajný život mazlíčků 2
16:00 Avengers: Endgame 
19:30 Avengers: Endgame 

23. 6. 14:00 Tajný život mazlíčků 2
16:00 Muži v černém: Globální hrozba 
18:30 Podfukářky
21:00 Muži v černém: Globální hrozba 

24. 6. 16:00 Manželské etudy: Nová generace /
kino senior
18:00 Bolest a sláva
20:00 Blade Runner 2049

25. 6. 18:30 Poslední večery na Zemi
21:00 Bolest a sláva

26. 6. 16:00 Hitler versus Picasso/kino senior
18:30 Kniha obrazů
20:15 Blade Runner 2049

27. 6. 18:30 Yesterday
21:00 Annabelle 3

28. 6. 16:00 Bohemian Rhapsody/kino senior
18:30 Annabelle 3
21:00 Yesterday

29. 6. 14:00 Tajný život mazlíčků 2
16:00 Avengers: Endgame 
19:30 Avengers: Endgame 

30. 6. 14:00 Spider-Man: Paralelní světy
16:00 Tajný život mazlíčků 2
18:00 Muži v černém: Globální hrozba 
20:00 Trhák / projekce z původní filmové kopie

INZERCE

INZERCE

22. 6. 11:00 – 16:00  Vinyl Burza 
23. 6. 9:00 – 13:00  Květinový trh a workshop 
„vázání květin“
25. 6. 18:00 – 20:00  M&M duo – akustický koncert
27. 6. 14:00 – 21:00  Šesťák Fesťák: workshopy, ve-
tešák, hry, pohyb a hudba: Jesicca May - Originální 
kanadská harmonikářka, Pianosa - one-man band.
28. 6. 17:00 – 21:00  Zig Zag – Swingová tančírna. 
Taneční lekce od 18 hod.  
30. 6. 9:00 – 13:00  Květinový trh a workshop 
„Dekorace z živých květin“

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17

1. 6. od 14 hod. / Dětská pouť – odpoledne se 
soutěžemi k MDD, zahrada Domova, vstupné 
dobrovolné
2. 6. od 17 hod. / Koncert absolventek Hudební 
fakulty AMU v Praze: Mileva Fialová (violoncello), 
Lydie Härtelová (harfa) 
9. 6. od 17 hod. / Koncert orchestru Musica 
 Alternativa 
úterý 11. 6. od 15.30 hod. / Koncert pro violoncel-
lo, účinkují: Vladimír a Marek Sůvovi 
13. 6. od 10 hod. / Letniční tance – vystoupení 
žáků waldorfské ZŠ Dědina.
neděle 16. 6. od 16 hod. / Klavírní trio z Gymnázia 
a Hudební školy hl. města Prahy: Pavol Praženica 
(klavír), Natálie Toperczerová (housle), David 
Pěruška (violoncello)
středa 19. 6. od 9.30 hod. / Trampské písně v po-
dání učitelů a žáků ZŠ U Boroviček 
čtvrtek 20. 6. od 16 hod. / Koncert sboru A(COR)
D Motol
pátek 21. 6. od 17 hod. / Letní koncert žáků Zuza-
ny Hrbkové z KC Průhon
neděle 23. 6. od 15.30 hod. / Francouzské inspira-
ce – koncert 

Hledám paní na pravidelný úklid bytu 1+kk v ulici Naardenská 
(Praha – Liboc). Vhodné pro aktivní důchodce. Volejte prosím 
775 735 934.

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Stěhování všeho druhu. Volejte: 773 484 056

Nabízím kompletně zařízenou stomatologickou ordinaci 
v Praze  6 na Kulaťáku. Vybavení: jedno křeslo, PC dent. OPG 
i  intraorální röntgen. Upřednostňuji pronájem na delší dobu. 
Vhodné také pro dentální hygienistku. Prosím volejte na číslo: 
233 342 474

Stomatologie KUPETZOVÁ, Dejvice, Vítězné náměstí 10, 3. patro 
přijímá nové pacienty. Volejte na číslo 775 523 377 nebo pevná 
linka 233 342 474. Termín dostanete ihned nebo po domluvě ná-
sledující den. Těším se na Váš telefonát. Záchovná stomatologie, 
protetická stomatologie, dětská stomatologie, stomatologická 
chirurgie, zubní implantáty, dentální hygiena, preventivní 
prohlídky, parodontologie. Konzultace, vystavení  léčebného 
plánu. Ošetřuji zásadně v lokální anestezii což je umrtvení a díky 
tomu  je  každé ošetření bezbolestné. 

SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A BALKONOVÝCH DVEŘÍ. 
Tel: 733 720 950  e-mail: zdenek.janci@email.czKoupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklízíme a odvážíme 
z těchto míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. 
INFORMACE  NA TEL.: 702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

Vojenské lesy a statky ČR, s.p. nabízí volná místa bezpečnostních 
pracovníků na místa v Praze ve 12 hodinovém nepřetržitém pro-
vozu. Požadavek trestní bezúhonnost a občanství ČR. Nabízíme 
výhody a jistoty práce ve státním podniku. Kontakt: 602 115 060, 
724 071 133, 954 003 696, email: podatelna.vls@vls.cz

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery firem s rodinami hle-
dáme pěkné byty v Praze. Garantujeme bezproblémový průběh 
nájmu. BEZ PROVIZE! T: 605 993 268.
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KVÍZ
Jak se jmenuje komplex administrativních 
budov stojících na Evropská ulici? 
Odpověď zasílejte do 20. června 2019 
na adresu radnice a obálku označte nápisem 
KVÍZ.  Vítěz obdrží zajímavou publikaci poštou. 

Správná odpověď ke kvízu z minulého čísla 
 zněla: Ulice Patočkova.
Výhercem publikace je Ing. Milan Vyhnálek.

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pi-
seckabrana.cz. Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

Nabídka kurzů na www.freshsenior.cz/kurzy
4. 6. 16.00 Villa Pellé / O smyslu lázeňské péče. 
Přednáška MUDr. Máslové.
11. 6. 16.00 Písecká brána / Shahab Tolouie – 
koncert
18. 6. 16.00 Villa Pellé / Na kole z Finských Hel-
sinek přes Estonsko, Lotyšsko, Litvu až na Kur-
skou kosu. Cestovatelská přednáška.
25. 6. 16.00 Villa Pellé / Loučíme se se sezó-
nou.Posezení u ohně se špekáčkem, limo, pivo 
či vínem a zpěvem.

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská  
služba Prahy 6. Informace získáte na: Irena 
Simeonová, tel.: 736 489 330,  
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Pondělí 3. 6. „Senior bez nehod“ 
14,30 – 16,00 Divadelní přednáška s Jarosla-
vou Obermaierovou, Jiřím Štědroněm a do-
pravním expertem Romanem Budským.
Úterý 4. 6. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 –15,30 Paměťová cvičení
Úterý 4. 6. Kurz PC 
15,30 – 16,15 I. skupina – začátečníci
16,15 – 17,00 II. skupina – mírně pokročilí
17,00 – 17,45 III. skupina – pokročilí 
Středa 5. 6. 
9,00 – 10,30 Angličtina  
Čtvrtek 6. 6. „Cestování s celou rodinou aneb 
jak se rodí cestovatelé“
14,30 – 16,00 Manželé Wolfovi o cestách 
na Reunion, Nový Zéland, Island, do Indonésie 
nebo do USA.

Pondělí 10. 6. Kurz PC 
15,30 – 16,15 I. skupina – začátečníci
16,15 – 17,00 II. skupina – mírně pokročilí
17,00 – 17,45 III. skupina – pokročilí 
Úterý 11. 6. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Aplikace na letní trička“
Úterý 11. 6. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Středa 12. 6.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 13. 6. „Odpoledne s harmonikou 
a houslemi“
14,30 – 16,00 Bohuslav Ježek a Jana Hokovská
Pondělí 17. 6. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 18. 6.  Kurz PC
15,30 – 16,15 I. skupina – začátečníci
16,15 – 17,00 II. skupina – mírně pokročilí
17,00 – 17,45 III. skupina – pokročilí 
Úterý 18. 6. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Středa 19. 6.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 20. 6. „Svět je kabaret, aneb v rytmu 
swingu vzbudíme i sfingu“ 
14,30 – 16,00 S Janem Víznerem a Helenou 
Krupovou.
Pondělí 24. 6. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
15,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 25. 6. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Aplikace na letní trička“
Úterý 25. 6. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení

Středa 26. 6.
9,00 – 10,30 Angličtina 

Čtvrtek 27. 6. „Alkohol a zdraví“
14,30 –16,00 Dr. Prof. Václav Monhart z ÚVN 
Praha 6

SENIORFITNES 
otevírá od září novou 
občanskou akademii vhodnou 
pro věkovou skupinu 50 – 65 

let. V pravidelných víkendových blocích se bude 
věnovat různým tématům – zdravotní tělesná 
výchova, výživa a vhodný pohyb pro generaci 
50+, základy společenských věd + právní 
poradenství, cvičení paměti a podobně. Přednášet 
budou  odborníci v daném oboru. Akademie 
začíná o víkendu 14. a 15. září. 

Přihlásit se můžete na jednotlivé bloky  nebo 
na celý den.  Cena jednoho tříhodinového bloku je 
150 korun, zvýhodněná cena celodenního bloku 
činí 250 korun. Zájemci se mohou hlásit na recepci 
Seniorfitnes z.s., Uralská 6, Praha 6 nebo na telefo-
nu  281 910 522.

Malování, lakování, zednické práce, štukování, 
stěrky a sádrokarton, sezonní sleva 10 %. Volejte 
603 432 476.

ZŠ a MŠ Antonína Čermáka, Praha 6 hledá pro příští školní 
rok 2019/2020 učitele anglického jazyka, učitelku do MŠ A. 
Čermáka, asistenty pedagoga a uklízečky. Zájemci mohou volat 
na číslo 296 233 000,  607 753 832 nebo psát na e-mail: skola@
zscermaka.cz.

Paní Jarmila Kotůlková 
oslavila 29. 5. 90 let.  

Do Prahy přišla v roce 1949 na studia, 
v roce 1951 se vdala, od roku 1953 

bydlí v Praze 6. Má 
dvě vnoučata a čtyři 
pravnoučata, všichni 
žijí mimo ČR, ale jejich 
babinka se nejen nau-

čila skypovat, aby s nimi 
byla ve spojení, ale i s jejich 
okolím se stále dohovoří jak 

německy, tak francouzsky či španělsky. 
Vždy nám všem jen pomáhala a my ji 
máme moc rádi.
Dcera, vnoučata a pravnoučata

Vážená občanka 
Městské části Praha 6, 
paní Věra Musilová, 
se 17. června 2019 
dožívá významného 
jubilea. K jejím  
95. narozeninám jí 
přejeme především 
hodně zdraví, pohody a štěstí.

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 tisíc 
jen pro 2 osoby - pár. Ideálně na 2 roky a více, lodžie 
výhodou, ale nemusí být, centrum do 30 minut. Zaří-
zení na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 605 845 088
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Šestka–noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
06/2019, vychází dne 31. května 2019. Uzávěrka příštího čísla dne 10. června.
VYDAVATEL: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, IČ: 00063703, T: 220 189 111, www.praha6.cz
REDAKCE: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
INZERCE: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
DISTRIBUCE:  Česká distribuční, a. s.  
NÁKLAD 56 000 výtisků, VYCHÁZÍ 11x ročně
DTP: Lucie Simmerová
REGISTRAČNÍ ČÍSLO MK ČR 13180
Vydavatel neodpovídá za obsah uveřejněné inzerce. Autorem nesignovaných textů je redakce. 

NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek, marian.
hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, Mgr. M. Baxa, 
mbaxa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžička, 
602 176 922, jruzicka@praha6.cz, Mgr. O. Kolář, 
Ing. arch. Eva Smutná, Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz, Mgr. J. Bartůšek, Mgr. M. Kaňáko-
vá, Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: Mgr. P. Ci-
vínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stárek, jstarek@
praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 724 174 006, 
e-mail:  marie_kubikova@seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@

praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.com
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, jana.kabelova@pira-
ti.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová, Ing. E. 
Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: MgA. Petr Prokop tel.: 608 920 937,  
petar@vosto5.cz
členové: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  
 e-mail: kuzilek@otevrete.cz, Ing. Mgr. Libor Bezděk, 

tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, Mgr. P. Kar-
vánek, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček, Bc. T. 
Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
e-mail: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (Zelení), tel.: 774 077 650,  
e-mail: anechvatal@email.cz

KONTAKTY NA NA ZASTUPITELE 
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ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

Koupím byty pro své děti. Přímý zájemce. RK nevolat.  Tel. : 702815516  

Ekonomické řízení, administrace vysílání pracovníků do zahraničí, grantových 
projektů. Reporty pro vedení společnosti, švédské a kanadské partnery. Středo-
bod ekonomických informací. Plný pracovní úvazek (možnost částečného úvazku 
k jednání). Pevná mzda dle zkušeností 35.000 Kč - 50.000 Kč a zaměstnanecké 
benefity. Kontakt: Marek Přikryl, ředitel: 775787032, www.teamexact.com, 
Papírenská 1, Praha 6

Nabízíme volné pracovní místo pro elektrikáře, autoelektrikáře, diagnostika, mechatronika či diagnostika mo-
torových vozidel. Po - Pá 07:00 – 15:30, hlavní pracovní poměr, jednosměnný provoz /žádné víkendy/ pracovní 
smlouva na dobu neurčitou, jistota a stabilní zázemí, fixní mzda, nezbytně nutná bezúhonnost, zdravotní stav, 
chuť pracovat a ochota učit se novým věcem,  ŘP skupiny B stejně jako základní znalost AJ výhodou nikoliv 
podmínkou.  Jedná se v převážné míře o práci na nových a zánovních autobusech značky ISUZU.   Jsme ochotni 
přijmout i mechanika s kladným vztahem k elektrice či elektronice / IT. Místo výkonu práce Praha 5 Stodůlky. 
Tel: 776 111 113 
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